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اقتصادی

وزیرتعاون ، کارورفاه اجتماعی  خبرداد

پرداخت۶هزارمیلیاردتومانتسهیلات
اشتغالروستایی

وزیرتعاون ، کارورفاه اجتماعی گفت: ۶ هزار میلیارد تومان از تسهیلات اشتغال روستایی 
تا پایان شهریور پرداخت می شود.

علی ربیعی درباره نشست کمیسیون تخصصی اشتغال روستایی که دهم تیر ، با 
محوریت بررسی عملکرد دستگاه های مرتبط و بانک های مشارکت کننده در حوزه 
اشتغال روستایی و با حضور عیسی منصوری معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت 
تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ، حمید کلانتری معاون امور تعاون وزارت تعاون ، کار و 
رفاه اجتماعی و نمایندگان دستگاه های اجرایی ، روسای بانک های عامل طرح اشتغال 
روستایی و نمایندگان وزارت ارتباطات و فن آوری اطلاعات ، وزارت جهاد کشاورزی ، 
سازمان میراث فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگری ، معاونت توسعه روستایی ومناطق 
محروم نهاد ریاست جمهوری و وزارت اقتصاد و دارایی برگزار شد ، گفت : در این جلسه 
بر زنجیره ای شدن کسب و کارهای روستایی وانتخاب شرکت های پیشران و دانش 
بنیان با اولویت فروش محصولات روستایی و توسعه کسب و کارهای روستایی در طرح 
اشتغال روستایی تاکید شد .  وی افزود : براساس تصمیمات این نشست تخصصی قرار 
بر این شد که استان هایی که عملکرد مناسبی دردریافت طرح ها و ایده های اشتغال 
روستایی نداشته اند کارگروه های تخصصی اشتغال تشکیل دهند تا این استان ها بتوانند 
ازتسهیلات و اعتبارات برنامه اشتغال روستایی استفاده بیشتری کنند . وی اضافه کرد : 
شناسایی کارآفرینان کارآزموده درتخصیص وام های اشتغال روستایی بسیار ضروری و 
مهم به شمارمی رود . وزیرتعاون ، کارورفاه اجتماعی دراین نشست دستورداد که یک 
تیم متشکل از نمایندگان کمیسیون تخصصی اشتغال روستایی ) وزرات صنعت ، معدن 
، تجارت ، وزارت ارتباطات و فن آوری اطلاعات ( ، سازمان میراث فرهنگی ، صنایع 
دستی وگردشگری ، وزارت جهاد کشاورزی و وزارت تعاون ، کارورفاه اجتماعی به استان 
ها اعزام شوند و با تعامل با استانداران ، بخشداران و فرمانداران و بانک های استان نسبت 
به حل مسائل دراستان هایی که درزمینه اشتغال روستایی عملکرد پایین تری داشته اند 
اقدام کنند . وی بر انتشار فراخوان عمومی برای شرکت ها ، بنگاه ها و افراددارای ایده 
ها و طرح های نو در زمینه هایی که تکمیل کننده زنجیره ارزش کسب و کار روستایی 
شامل کالا و خدمات ، درحوزه فروش ،آی تی و ...است تاکید کرد و افزود : براساس 
تصمیمات کمیسیون تخصصی اشتغال روستایی قرار براین شد که افرادی که مایلند برای 
اشتغال روستایی طرح و ایده ای ارائه دهند ازطریق فراخوان عمومی طرح های خود را 
مطرح کنند البته این افراد حتما نباید در روستاها باشند بلکه به عنوان مثال اگر فردی 
درتهران نیز ایده ای دارد می تواند از طریق این فراخوان که به زودی منتشر می شود 
ایده خود را مطرح سازد . ربیعی دراین نشست تصریح کرد : وام ها باید متناسب با تجارب 
ودانش تخصصی بانک ها اعطاء شود یعنی به عنوان مثال اولویت تخصیص وام به طرح 
های کشاورزی روستایی با بانک کشاورزی ، درحوزه آی تی و گردشگری با پست بانک 
و صندوق کارآفرینی امید باشد و بانک توسعه تعاون بحث های صنعتی را در اولویت 

پرداخت های خود قرار دهد . 

معاون وزیر راه و شهرسازی تشریح کرد

جزئیاتطرح۱۰میلیاردینوسازیناوگان
فرسودهبرونشهری

 معاون وزیر راه و شهرسازی جزئیات طرح ۱۰ میلیاردی دولت برای نوسازی ناوگان 
فرسوده برون شهری را تشریح کرد.

عبدالهاشم حسن نیا از احتمال آغاز عملیات نوسازی ناوگان فرسوده برون شهری و 
درون شهری در آینده نزدیک خبر داد و گفت: با توجه به تسریع فرایند پیگیری و 
تصویب شورای اقتصاد، مصوبه صندوق توسعه ملی، صدور ابلاغیه از جانب معاون اول 
رئیس جمهوری به کلیه بانک ها و صدور ابلاغیه از جانب مرکزی به بانک های عامل این 

طرح با سرعت بیشتری در دستور کار قرار گرفته است.
رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای یادآور شد: در بخش برون شهری از 
مجموع ۱۴۰ هزار دستگاه  کامیون فرسوده ۱۲۰ هزار دستگاه، از ۱۳ هزار اتوبوس 
فرسوده ۹ هزار دستگاه، از ۵۷ هزار دستگاه مینی بوس فرسوده ۴۸ هزار و ۵۰۰ دستگاه 

و ۶هزار دستگاه وانت در این طرح نوسازی خواهند شد.
وی ضمن تأکید بر مسئولیت نظارت بر فرایند نوسازی ناوگان فرسوده برون شهری 
از سوی سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای گفت: در این طرح ۲۰۲ هزار دستگاه 
اتوبوس، مینی بوس، کامیون و کامیونت فرسوده در حوزه درون و برون شهری با اعتباری 
بالغ بر ۱۰ میلیارد و ۶۶۶ میلیون دلار نوسازی خواهد شد. البته پیشنهاد این مصوبه 
از سوی »وزارت صنعت، معدن و تجارت« با هدف نوسازی ناوگان حمل ونقل عمومی 
درون و برون شهری مطرح شد و پیگیری امور مربوطه نیز بر عهده همین وزارتخانه است. 
که شهرداری ها در بخش درون شهری و سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای بخش 

برون شهری، عملیات اجرایی را  بر عهده دارند.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به مصوبه شورای اقتصاد برای نوسازی ناوگان 
عمومی فرسوده حمل ونقل بار و مسافر کشور اظهار داشت: در این طرح، مابه التفاوت 
صرفه جویی انجام گرفته در نوسازی خودرو از سوی وزارت نفت به ازای اسقاط یک خودرو 

فرسوده و جایگزینی یک خودرو نو، محاسبه و پرداخت  می شود.
رئیس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای ادامه داد: منابع حاصل از صرفه جویی 
سوخت به سرمایه گذاران عامل صرفه جویی ناوگان فرسوده درصورت برابر یا بیشتر بودن 
تعداد و مجموع ظرفیت کامیونت ها، کامیون ها و کشنده های اسقاط شده با تعداد و 
مجموع ظرفیت خودروهای جایگزین شده جدید برای هر قرارداد منعقده مشروط به 
آن که خودروهای فرسوده فوق با تأیید سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای، حداقل 
یک سال قبل از نوسازی در شبکه حمل ونقل عمومی فعال بوده باشند طبق جدول 
محاسباتی تهیه شده قابل پرداخت است. حسن نیا در خصوص مکانیسم پرداخت حاصل 
از صرفه جویی گفت: پس از تحویل خودرو نو به خریدار، شرکت ملی نفت ایران مکلف 
است در مقاطع ۶ماهه پس ازآن، بسته به نوع خودرو، در سررسیدهای بازپرداخت مبالغ 
ذکرشده در جداول محاسباتی، معادل صرفه جویی سوخت حاصله تا سقف کل مبلغ 
جدول مصوب، پس از تخصیص سازمان برنامه وبودجه کشور از محل سرجمع درآمد 
حاصل از صادرات مجموع نفت گاز یا کاهش واردات فرآورده های نفتی، از طریق بانک 
مرکزی به حساب اعلامی از سوی خزانه داری کل کشور واریز کرده و به حساب بدهکار 
دولت منظور نماید.   معاون وزیر راه و شهرسازی در ادامه بیان داشت: در این روش، 
کارخانه تولیدکننده برای تأمین قطعات، نسبت به گشایش LC اقدام و قطعات مورد نیاز 
را  از طریق فاینانس تامین میکنند. البته بازپرداخت فاینانس از محل اجرای این طرح با 
تضمین دولت انجام می شود. به طوریکه در موعد سررسید اقساط از سوی وزارت نفت بر 

اساس تخصیص سازمان برنامه وبودجه پرداخت می شود.
وی افزود: در فرایند خرید خودرو، مبلغ پرداختی دولت بابت  خریدخودرو  به صورت 
کمک بلاعوض دولت ازمحل صرفه جویی سوخت تأمین می شود، متقاضی نیز برای 
خرید ۲۰ درصد به عنوان آورده و حدود ۳۰ درصد قیمت خرید نیز به صورت تسهیلات با 

نرخ سود اعلامی از سوی بانک  مرکزی پرداخت می شود.

معاون وزیر صنعت خبر داد

آغازپرداخت۲۰هزارمیلیاردتسهیلات
برایرونقصنایع

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت از نهایی شدن اجرای طرح رونق تولید در سال 
۱۳۹۷ جهت پرداخت ۲۰ هزار میلیارد تومان به حداقل ۱۰ هزار واحد صنعتی خبر داد.
طرح رونق تولید در نیمه ابتدایی سال ۱۳۹۵ کلید خورد تا در ابتدای امر پرداخت 
تسهیلات ۱۶ هزار میلیارد تومانی به ۷۵۰۰ واحد تولیدی کوچک و متوسط مدنظر قرار 
گیرد؛ طرحی که یکی از پروژه های اقتصادی کشور به حساب می آمد و از سوی ستاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی در کنار شش برنامه دیگر برای وزارت صنعت، معدن و تجارت 

در نظر گرفته شد.
در ابتدای اجرای طرح رونق تولید، پرداخت تسهیلات ۱۶ هزار میلیارد تومانی فقط 
برای واحدهای تولیدی و صنعتی در نظر گرفته شد اما با پیشرفت کار، واحدهای 
کوچک و متوسط بخش کشاورزی نیز مشمول طرح مذکور شدند تا با مراجعه به بانک ها 

تسهیلات مربوطه را دریافت کنند.
با توجه به حجم متقاضیان دریافت تسهیلات با در نظر گرفتن نیاز واحدهای تولیدی 
برای احیاء و رونق چرخه تولید، میزان متقاضیان برای اخذ تسهیلات بیشتر از ۷۵۰۰ 
واحد در نظر گرفته شد و در نهایت در قالب طرح رونق تولید به ۲۴ هزار واحد تولیدی، 
صنعتی و کشاورزی حدود ۱۷ هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شد که در این بین 
تعداد واحدهای صنعتی معادل ۱۲ هزار مورد بود. با آغاز سال ۱۳۹۶ مسوولان وزارت 
صنعت، معدن و تجارت از ادامه طرح رونق تولید در این سال خبر دادند و اظهار کردند 
که در ابتدای سال پرونده واحدهای تولیدی کوچک و متوسط متقاضی تسهیلات بسته 
خواهد شد تا اگر واحدی درخواست وام کرده و موفق به دریافت آن نشده رقم مربوط 
به آن تعلق گیرد و پس از اعطای تسهیلات به کلیه واحدهای متقاضی ادامه طرح رونق 
تولید برای متقاضیان جدید در سال گذشته کلید بخورد. در نهایت تصمیم بر این شد که 
طرح رونق تولید در سال ۱۳۹۶ به ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی ارسال و رقم مورد 
نیاز برای ارائه تسهیلات به متقاضیان اعلام شود تا تسهیلات ۲۰ هزار میلیارد تومانی به 
۱۰ هزار واحد صنعتی تعلق گیرد. در نهایت نیز پرونده طرح رونق تولید در سال ۱۳۹۶ 
نیز با پرداخت اعتباری معادل ۱۸ هزار میلیارد و ۸۶۴ میلیون تومان به ۴۲ هزار و ۴۰۵ 
بنگاه تولیدی، بسته شد. محسن صالحی نیا - معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و 
تجارت - درباره وضعیت اجرای طرح رونق تولید در سال ۱۳۹۷، به ایسنا گفت: این طرح 
همانند طرح سال گذشته با لحاظ اعتباری معادل ۲۰ هزار میلیارد تومان جهت پرداخت 

به حداقل ۱۰ هزار واحد صنعتی مدنظر قرار گرفته است.
به گفته وی، سامانه مربوط به طرح رونق تولید باز است و واحدهای تولیدی در تمامی 

استان های کشور می توانند جهت دریافت تسهیلات، درخواست خود را ارائه کنند.

اگرچه عدم انتشار نام شرکت های واردکننده خودرویی که ارز دولتی ۴۲۰۰ 
تومانی دریافت کرده اند انتقاداتی را برانگیخته اما تا این لحظه نه وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و نه بانک مرکزی این لیست را منتشر نکرده و تنها مسوولیت را 

بر گردن یکدیگر می اندازند.
همه چیز از دستور رییس جمهوری آغاز شد جایی که رییس دولت تدبیر و 
امید از تمام دستگاه ها خواست لیست شرکتها و کالاهای دریافت کننده ارز 
دولتی ۴۲۰۰ تومانی را منتشر کنند تا با آگاهی عموم مردم، از گران فروشی این 
شرکت ها جلوگیری شود. این لیست سرانجام روز گذشته از سوی بانک مرکزی 
اعلام شد اما نکته مهم این بود که لیست کامل نبود و نامی از یکی از مهمترین 

شرکت های دریافت کننده ارز ۴۲۰۰ تومانی یعنی واردکنندگان خودرو در آن 
نبود. این موضوع انتقاداتی را برانگیخت و به دنبال همین انتقادات بود که بانک 
مرکزی در موضوع منتشر نشدن نام برخی شرکت های دریافت کننده ارز دولتی 
از خود سلب مسوولیت کرده و اعلام کرد که "اسامی شرکتهایی که که بانک 
مرکزی منتشر کرده بر مبنای درخواست وزارت صنعت، معدن و تجارت بوده و 
این لیست را این وزارتخانه به بانک مرکزی ارائه کرده و بانک مرکزی نیز آنچه 
را که وزارت صنعت، معدن و تجارت گزارش داده، منتشر و به اطلاع عموم 

رسانده است".
به این ترتیب بانک مرکزی توپ منتشر نشدن لیست شرکت های واردکننده 

خودروی دریافت کننده ارز دولتی ۴۲۰۰ تومانی را به زمین وزارت صنعت، 
معدن و تجارت انداخت و البته این وزارتخانه نیز چند ساعت بعد به این موضوع 

پاسخ داد و توپ را مجددا به زمین بانک مرکزی بازگرداند.
در این زمینه مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
از ارسال نام شرکت های واردکننده خودرو به بانک مرکزی خبر داده و اعلام 
کرد:" همه تعرفه های مربوط به تمام خودروهای سواری )با کد ۸ رقمی( که برای 
هر مورد شامل ذکر نام شرکت واردکننده و میزان ارز تامین شده برای واردات 

آن خودرو به بانک مرکزی اعلام شده است، تا به استحضار هموطنان برسد.
در وزارت صنعت، معدن و تجارت جز ثبت سفارش برای واردات کالا، فرآیند 
دیگری انجام نمی شود و مراحل تخصیص و سپس تامین ارز برای متقاضیان 
واردات در بانک مرکزی جمهوری اسلامی انجام می شود و اطلاعات ارزی در 
اختیار آن دستگاه است. همان طور که وزیر صنعت، معدن و تجارت هم اعلام 
کرد، بار دیگر تاکید می شود، این وزارتخانه با انتشار همه اطلاعات تامین ارز 

۴۲۰۰ تومانی موافق است".
به این ترتیب وزارت صنعت، معدن و تجارت در رابطه با دلیل عدم اعلام نام 
شرکت های واردکننده خودروی دریافت کننده ارز ۴۲۰۰ تومانی دولتی، از خود 
سلب مسوولیت کرده و مسوولیت انتشار و البته عدم انتشار این لیست را با بانک 
مرکزی دانسته است. پاسکاری شدن لیست شرکت های واردکننده خودرو با 
ارز دولتی ۴۲۰۰ تومانی بین وزارت صنعت، معدن و تجارت و بانک مرکزی در 
حالی است که بررسی سوابق برخی شرکت های واردکننده خودرو نشان می دهد 
که این شرکتها عادت دارند خودرو را با نرخ ارز ارزان وارد کرده و با نرخ ارز گران 
و بازار آزاد بفروشند و در مورد اخیر نیز احتمال بروز تخلفات مشابه از سوی 

واردکنندگان خودرو وجو دارد.
در این شرایط افکار عمومی توقع دارد که هم وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و هم بانک مرکزی مسوولیت خود در این زمینه را بر عهده گرفته و نسبت 
به شفاف سازی و انتشار نام شرکت های واردکننده خودروی دریافت کننده ارز 
دولتی ۴۲۰۰ تومانی اقدام کنند تا از گران فروشی و سوءاستفاده های احتمالی 

جلوگیری شود.

پاس کاری لیست واردکنندگان خودرو بین وزارت صنعت و بانک مرکزی

شفافیت قربانی نشود!

معاون سازمان توسعه تجارت پول ها و نقدینگی سرگردان 
را عامل گرانی در بازار دانست و گفت: از آنجاکه هماهنگی 
میان نرخ رسمی و آزاد ارز وجود ندارد، هیچ تضمینی برای 
ثبات نرخ نیست و حتی ممکن است باوجود تقاضا برای 
خرید یک نوع ارز، نرخ آن ریزش پیدا کند و در چنین 

شرایطی مردم متضرر می شوند.
در پی افزایش قیمت برخی از محصولات در بازار و اینکه 
گفته می شود حتی برخی از کالاهایی که با ارز دولتی 
۴۲۰۰ تومانی وارد می شود، با ارز آزاد فروخته شده و با 
افزایش قیمت همراه شده اند، محمدرضا مودودی - معاون 
سازمان توسعه تجارت - به ایسنا اینگونه توضیح داد که به 
نظر می رسد نقدینگی سرگردانی که در کشور وجود دارد 
و این ظرفیت را برای ایجاد شوک در اقتصاد و بازار دارد و 

یکی از دلایل اصلی افزایش قیمت ها و تورم کنونی است.
اثرگذار  افزود: نقدینگی سرگردان می تواند بسیار  وی 
باشد و تقاضای کاذبی در بازار ایجاد کند تا از این طریق 
نقدینگی  این  صاحبان  و  آورد  بار  به  قیمت  افزایش 
سرگردان صاحب سودهای بیشتر شوند. به عنوان مثال 
شاید عده ای بخواهند منابع مالی خود را به ارز تبدیل کنند 
تا ارزش نقدینگی خودشان را حفظ کرده و افزایش دهند.
مودودی در پاسخ به اینکه با وجود تخصیص دلار ۴۲۰۰ 
تومانی برای واردات کالاهای مختلف چرا شاهد افزایش 
قیمت در بازار هستیم و مشکل اقتصاد و بازار چیست؟ 
گفت: از آنجاکه هماهنگی میان نرخ رسمی و آزاد ارز 
وجود ندارد، هیچ تضمینی نیست که نرخ ارز ثابت بماند 
و حتی ممکن است زمانی که مردم به سمت خریدن یک 

نوع ارز سوق پیدا می کنند، نرخ آن ریزش پیدا کند و در 
چنین شرایطی مردم متضرر می شوند.

معاون سازمان توسعه تجارت تصریح کرد: در چنین 
شرایطی ضرورت دارد دستگاه های نظارتی هر چه دقیق تر 
و حساس تر در بازار ورود کنند، چرا که در این شرایط که 
منابعی به صورت هدفمند از یکسری مجاری خاص به بازار 
ارز تزریق می شود، شناسایی آن نباید خیلی سخت باشد 
و وقتی گفته می شود که صدها هزار سکه توسط گروه 
کوچکی از بخش خصوصی خریداری می شود، شناسایی 
کردن آن و درآمد ناگهانی اش که باعث برهم زدن بازارهای 
مختلف از ارز تا خودرو، سکه و ... می شود، کار سختی 
نیست. وی تاکید کرد: دستگاه های نظارتی باید جلوی 

گردش های ناسالم در اقتصاد را بگیرد.

معاون سازمان توسعه تجارت اعلام کرد

پولهایسرگردانعاملگرانی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۱۰ شماره  رای   -۱
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۸۶ آقای جواد فتح اللهی پور فرزند عباس در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰ مترمربع پلاک 
شماره ۲۱ فرعی از ۱۹۳۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف ۱۶۷۹(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۴۷۲ شماره  رای   -۲
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۵۷ آقای محمد احمدی فرزند نصرت اله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۶/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره باقیمانده ۱۶۱ فرعی از ۱۹۴۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابراهیم بیگدلی . )م الف ۱۶۸۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۱۹۲ شماره  رای   -۳
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۱۳ آقای عین اله کاظمی فرزند قاسمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۰/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱ فرعی از ۲۳۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از زهرا بادی . )م الف ۱۶۸۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۸۰۹۲ شماره  رای   -۴
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۷۳ آقای محمد کاظمی فرزند قاسمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۸ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۳۷۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از حسن زرین اقبال . )م الف ۱۶۸۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۹۲۱ شماره  رای   -۵
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۹۹ آقای ابوالفضل شیری فرزند کرمعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۳/۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱ فرعی از ۱۹۴۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از غیبعلی باقری . )م الف ۱۶۸۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۱۳ شماره  رای   -۶
از  قسمتی  در  محرم  فرزند  برزگر  صمد  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۹۴
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۱/۱۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱۵۹ فرعی از ۲۲۷۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین کرمانی . )م الف ۱۶۸۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۴۳۲ شماره  رای   -۷
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۶۳ خانم گلشن کشاورزی پناهی فرزند دومانعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۵ مترمربع 
پلاک شماره ۷۹ فرعی از ۱۹۴۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف ۱۶۸۵(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۰۰ شماره  رای   -۸
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۷۹۶ آقای مرتضی اسدی فرزند رمضان در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۰/۶۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱ فرعی از ۲۴۵۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از حسن غلامی قمی . )م الف ۱۶۸۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۵۱۴ شماره  رای   -۹
فرزند غلامرضا در  نصیری  مریم محمدی  ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۹۰ خانم 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۴/۶۷ 
مترمربع پلاک شماره ۳۴ فرعی از ۲۶۰۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم خریداری طی سند رسمی  . )م الف ۱۶۸۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۷۸۵ شماره  رای   -۱۰
از  قسمتی  در  فتحعلی  فرزند  دیانی  علی  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۸۱
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۳ مترمربع پلاک 
شماره ۱۵ فرعی از ۲۳۴۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فتحعلی دربانی . )م الف ۱۶۸۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۶۵۰ شماره  رای   -۱۱
در  رضا  فرزند  آبادی  کریم  رمضانی  علی  آقای   ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۶۱
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۱/۷۵ 
مترمربع پلاک شماره ۱۳۴ فرعی از ۲۶۰۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م 

الف ۱۶۸۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۵۱۷ شماره  رای   -۱۲
از  قسمتی  در  یداله  فرزند  ملکی  زیداله  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۹۷۴
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۴۴ مترمربع پلاک 
شماره ۳۲۸ فرعی از ۱۹۵۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رضا رحیمی پاکدل . )م الف ۱۶۹۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۹۲۳ شماره  رای   -۱۳
در  اله  ولی  فرزند  باباخانی  محمدحسین  آقای   ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۰۰

قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۸۹ و ۲۳۸۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از تعاونی هنگ ژاندارمری ۲۳/۵ متر و ابوالفضل 

باباخانی و محمدحسین باباخانی . )م الف ۱۶۹۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۱۱ شماره  رای   -۱۴
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۶۹ آقای احمد سلطانی فرزند حبیب در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰/۷۵ مترمربع پلاک 
شماره ۳۸۲ فرعی از ۱۸۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی  . )م الف ۱۶۱۲(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۳۰۷ شماره  رای   -۱۵
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۱۴۶ آقای سردار عبدالهی فرزند بخشی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۴ مترمربع پلاک 
شماره ۵۶ فرعی از ۲۲۶۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدعلی سیل آبادی . )م الف ۱۶۱۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۴۷ شماره  رای   -۱۶
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۵۷ آقای یوسف علی سعادت فلاح فرزند بیرامعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۹۷۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید تقی حاجی میررحیمی . )م الف۱۶۱۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۵۴۹۱ شماره  رای   -۱۷
از  قسمتی  در  اسمعلی  فرزند  تنها  تقی  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۰۹۴
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۷ مترمربع پلاک 
شماره ۳۸ فرعی از ۲۳۴۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف ۱۶۱۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۴۰۲ شماره  رای   -۱۸
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۴۰۴ آقای جواد کمرانیان زاده حسین آبادی فرزند عین 
اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۳/۹۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۶۰۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف ۱۶۱۶(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۶۳۹ شماره  رای   -۱۹
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۳۰ خانم فاطمه حاجی مرادی فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۲ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۴۰۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی  . )م الف ۱۶۱۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۵۱۸ شماره  رای   -۲۰
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۲۷۳ آقای محمدحسن دوست دار فرزند رجبعلی در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 
۳۳۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۶۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدحسن دوستدار و محمد هندیانی 

. )م الف ۱۶۱۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۵۱۶ شماره  رای   -۲۱
فرزند  دهاقانی  حجازی  سادات  اشرف  خانم   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۲۷۲
سیدمحمد در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ششدانگ ۳۳۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۶۸ اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمدحسن 

دوستدار و محمد هندیانی . )م الف ۱۶۱۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۴۲ شماره  رای   -۲۲
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۶۷۸۰ آقای ابوالحسن رزاقی فرزند احمد در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۱/۵۲ مترمربع پلاک 
شماره ۶ فرعی از ۱۵۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از محمدتقی کاظمی مخبر . )م الف ۱۶۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۴۲۶ شماره  رای   -۲۳
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۵۲ خانم رعنا آقا پور فرزند علی در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۸۳/۸۹ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۱۸۶۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی 

. )م الف ۱۶۲۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۴۲۳ شماره  رای   -۲۴
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۸۵۱ آقای احمد نوروزی فرزند عباس در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۱۸۳/۸۹ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۱۸۶۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی  

. )م الف ۱۶۲۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۱۰۴ شماره  رای   -۲۵
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۲۱۶ آقای سیف اله چراغی فرزند محمدنبی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده ۲۳۲۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید ضیاء الدین رضوی و سید رضا رضوی و 
محمد قلیچی . )م الف ۱۶۳۱(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۱۱۷ شماره  رای   -۲۶
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۰۳ آقای بهرام عباسقلی فرزند محمود در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۷/۳۵ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از رضا بیگدلی . )م الف ۱۶۳۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۶۴۲ شماره  رای   -۲۷
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۸۹۷۸ آقای عبداله رستم پور طبری فرزند علی اکبر در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰/۵ 
مترمربع پلاک شماره ۲۳ فرعی از ۱۶۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م 

الف ۱۶۳۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۸۵۱۱ شماره  رای   -۲۸
در  علی  فتح  فرزند  یگانه  قربانی  مرتضی  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۱۱۱
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۵/۳۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۳۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از شمس اله پژویان ۱۴۹/۵۰ مترمربع و 

ولی همائی اکمل ۱۶/۵۰ مترمربع خریداری کرده است . )م الف ۱۶۳۴(
۲۹- رای شماره ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۳۳ خانم فاطمه سادات شاد فرزند سید 
مسیب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی فاطمه و مهری و بدری بیگدلی ورثه فرهنگ بیگدلی 

. )م الف ۱۶۳۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۰۱۴ شماره  رای   -۳۰
در  معصوم  فرزند  باباکندی  طوری  فاطمه  خانم   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۵۳۴
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۲ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۲۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از جعفر محمدی مطلع . )م الف ۱۶۳۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۳۴ شماره  رای   -۳۱
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۳ خانم مریم سلمانی قشلاقی فرزند احمد در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۶۵ فرعی از ۲۱۶۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی خجسته . )م الف ۱۶۳۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶۳۹۹ شماره  رای   -۳۲
در  رجبعلی  فرزند  احمدی  شازده  احمد  آقای   ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۳۶۶
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۱/۶۸ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۷۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی  . 

)م الف ۱۶۳۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۹۰ شماره  رای   -۳۳
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۰۸ آقای محرم بلاش فرزند سیفعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۶ مترمربع پلاک 
شماره ۵ فرعی از ۱۸۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف ۱۶۳۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۲۹۹ شماره  رای   -۳۴
در  اسمعیل  فرزند  یزدی  سلیمانی  حامد  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۴۷
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۸۲ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۵۶۶/۱۲۱۲/۲۹۹۵ و ۲۵۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی باوفا . )م الف ۱۶۴۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۵۱۰ شماره  رای   -۳۵
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۹۰ آقای رضا محمدی فرزند گلعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۹ مترمربع پلاک 
شماره ۱۵۴ فرعی از ۲۵۹۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی . )م الف 

)۱۶۴۱
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1397/04/12 
تاریخ انتشار دوم: 1397/04/27
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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کاظم محمودی: 

توشاکبهترینخریدتراکتوربود
مربی تیم فوتبال تراکتورسازی با رضایت از خرید این باشگاه توسط زنوزی گفت: اگر 
این اتفاق نمی افتاد تراکتور سقوط می کرد و دیگر خبری از حضور بهترین مربی خارجی 

در فوتبال ایران نبود.
به تیم فوتبال تراکتورسازی تبریز در حالی خودش را برای حضور در هجدهمین دوره 
رقابت های لیگ برتر آماده می کند که محمدرضا زنوزی با خرید سهام این باشگاه، آن 
را خصوصی کرد و بلافاصله جان توشاک سرمربی پیشین تیم هایی نظیر رئال مادرید و 

بشیکتاش را به تبریز آورد تا هدایت پرشورها را بر عهده بگیرد.
کاظم محمودی که در حال حاضر یکی از دستیاران سرمربی ولزی تراکتورسازی است 
در گفتگو با مهر، درباره تغییرات به وجودآمده در این باشگاه گفتگویی داشت که در 

پی می خوانید:
* زنوزی تراکتور را از سقوط نجات داد! 

مربی تراکتورسازی تبریز درباره خصوصی سازی باشگاه تراکتورسازی تبریز گفت: باید 
صراحتا بیان کرد اتفاقی که رخ داد آرزوی هواداران بود که وضعیت باشگاه از لحاظ 
مالکیت مشخص شود. تراکتورسازی ماه های پرفراز و نشیبی را در ابتدای سال پشت سر 
گذاشت. آقای زنوزی اگر وارد ماجرا نمی شد و تکلیف مالکیت تراکتور را روشن نمی کرد 

واقعا تیم به سمت سقوط پیش می رفت.
*توشاک بهترین خرید تراکتور بوده است

وی در خصوص حضور کمرنگ تراکتورسازی در نقل و انتقالات لیگ برتر اظهار داشت: 
بزرگترین خرید را به نظرم تراکتورسازی انجام داد. آقای زنوزی در فشار بی سابقه ای که 
بابت جابجایی مالکیت باشگاه تجربه کرد بزرگترین مربی خارجی را به تراکتورسازی آورد. 

جان توشاک بزرگترین خریدی بود که لیگ برتر داشته است.
*ستاره میلیاردی نداریم 

محمودی در ادامه اظهار داشت: زحمات زیادی توسط آقایان الیاسی و زنوزی کشیده 
شد تا مشکلات اداری حل شود و بتوانیم بازیکن بگیریم. به هر حال کمی زمان بر شدن 
مسائل سبب شد تا باشگاه های دیگر بتوانند بازیکنان اسم و رسم دار را بگیرند. با این 
حال فکر می کنم تیممان کاملا یکدست است. شاید ستاره میلیاردی نداشته باشیم اما 

بازیکنانی گرفتیم که به کارمان می آیند.
*توشاک بهترین مربی خارجی است

مربی سرخپوشان تبریزی درباره عملکرد جان توشاک در تمرینات پیش فصل تراکتور 
گفت: با مربیان زیادی کار کرده ام. شش سال است مربی تراکتور بوده ام. اما باید بگویم 
توشاک بهترین مربی خارجی است که به تراکتور امده است و من دیده ام. کاملا حرفه ای 
است. انسان بسیار باشخصیتی که دیدگاهش نسبت به فوتبال کاملا حرفه ای است. قطعا 

سال فوق العاده ای را با او خواهیم داشت.
*بازیکنان خارجی خوبی می گیریم

محمودی درباره خریدهای آینده تراکتورسازی تصریح کرد: قرار است بازیکنان خارجی 
زیرنظر مستقیم آقای توشاک به خدمت گرفته شوند. چهار بازیکن خارجی خیلی خوب 
خواهیم گرفت. ضمن اینکه دو بازیکن لیگ برتری دیگر هم مدنظر داریم که فکر می 

کنم خیلی زود با آنها قرارداد ببندیم.

بعضی ها علیه من شیطنت می کنند؛

فتحی:درشانهیاتمدیرهاستقلالنیستبه
مسائلمالیورودکند!

 عضو هیأت مدیره باشگاه استقلال با بیان اینکه یک نفر در این باشگاه علیه او شیطنت 
می کند، گفت: در شان هیات مدیره نیست که به مسائل مالی ورود باشگاه ورود کند. 

امیرحسین فتحی در خصوص شرایط استقلال اظهار داشت: خوشبختانه تمرینات تیم 
چند روزی است که آغاز شده و کادر فنی و بازیکنان تلاش می کنند تا با تمرینات منظم 

و جدی که انجام می دهند، رفته رفته خود را آماده شروع لیگ هجدهم کنند.
وی در خصوص بودجه کم باشگاه و مبلغ ۳ میلیارد تومان برای پرداخت پول بازیکنان، 
کادر فنی و برگزاری اردوی آماده سازی گفت: من از این موضوع بی خبر هستم و در این 
خصوص باید با مدیرعامل باشگاه صحبت کنید. مسائلی مانند بدهی ها، مطالبات و مبالغ 
قرارداد جزو کارهایی است که مدیرعامل باشگاه در این مورد پیگیری می کند و در شأن 

هیأت مدیره نیست که در این خصوص ورود کند.
عضو هیأت مدیره باشگاه استقلال تصریح کرد: دیروز به باشگاه رفتم و با افتخاری 
صحبت کردم. از موضوعات قرارداد بازیکنان بی اطلاع هستم و قرار است این موارد را 

خود افتخاری پیگیری کرده و اعضای هیأت مدیره در موقع لزوم به وی کمک کنند.
فتحی تأکید کرد: ما تمام تلاش خود را به کار می بندیم تا استقلال بتواند فصل موفقی 
را شروع کند، با قدرت به کارش ادامه داده و به قهرمانی در لیگ برسد، اما در برخی 
مسائل ورود نخواهیم کرد. وی در پاسخ به این سؤال که چرا اعضای هیأت مدیره نباید 
در این مسائل ورود کنند؟ گفت: شأن هیأت مدیره این نیست که در این مسائل دخالت 
کند؛ خود من هم که قبلًا مدیرعامل بودم، اجازه نمی دادم هیأت مدیره در این مسائل 
دخالت کند، لذا ما هر کاری که از دستمان بربیاید برای باشگاه انجام می دهیم اما سعی 
می کنیم تداخل کاری نداشته باشیم. عضو هیأت مدیره باشگاه استقلال در خصوص 
صحبت هایی مبنی بر اینکه گفته می شود فتحیاستقلالی نیست، افزود: متأسفانه بعضی 
ها شیطنت می کنند و مرا استقلالی نمی دانند، اما آنها که من را می شناسند، می دانند 
که من یک استقلالی متعصب هستم. زمانی که من مدیرعامل باشگاه بهمن بودم زمینه 
انتقال فرهاد مجیدی، هادی طباطبایی، ستار همدانی و علی لطیفی به استقلال را فراهم 
کردم. با تمام احترامی که برای پرسپولیس و هوادارانش قائل هستم، باید بگویم که من 
پرسپولیسی نبوده و نخواهم بود و به استقلال تعصب خاصی دارم. وی در پاسخ به این 
پرسش که آیا وزیر ورزش به استقلال و پرسپولیس کمک خواهد کرد یا خیر؟ گفت: از 
روزی که وزیر ورزش به وزارت آمد، تمام تلاشش این بود که فوتبال ما پیشرفت کند؛ او 
نگاه ویژه ای به سرخابی ها دارد و تلاش می کند تا این دو تیم مشکلاتشان برطرف شود.

فتحی در پاسخ به این سؤال که هواداران نگران وضعیت تیام و جباروف هستند، آیا 
وزارت ورزش کمک مالی به استقلال و پرسپولیس خواهد کرد تا این دو تیم بتوانند 
نفرات مورد نظرشان را جذب کنند؟ خاطرنشان کرد: به طور حتم وزارت ورزش تمام 
تلاشش را خواهد کرد تا این دو تیم پایتخت بتوانند نفرات مورد نظر خود را جذب کنند.

دروازه بان ملی پوش پرسپولیس در راه اروپا

پیشنهادرسمییکتیمایتالیاییبرایبیرانوند
خدمت  به  خواهان  ایتالیایی  تیم  یک 
پرسپولیس  ملی پوش  دروازه بان  گرفتن 

شده است.
بیرانوند  علیرضا  ایسنا،  گزارش  به 
در  ایران  فوتبال  ملی  تیم  دروازه بان 
پیشنهادات  با  روسیه  جام جهانی ۲۰۱۸ 

خوب اروپایی مواجه شده است.
در همین رابطه یک باشگاه ایتالیایی که 
فصل گذشته در میانه های جدول سری 
آ ایتالیا قرار داشت، پیشنهاد رسمی خود 
را برای به خدمت گرفتن این بازیکن ارائه 
کرده است. مسئولان این باشگاه پس از 
مذاکره با وکیل بیرانوند حالا قرار است از 

طریق ایمیل به باشگاه پرسپولیس، پیشنهاد رسمی خود را برای جذب بیرانوند به این 
باشگاه را ارائه کنند. علیرضا بیرانوند که با باشگاه پرسپولیس قراردادی ۵ساله دارد، برای 
جدایی از این باشگاه باید رضایت پرسپولیسی ها را جلب کند. در همین رابطه عنوان شده 
باشگاه ایتالیایی حاضر است مبلغ خوبی برای صدور رضایت نامه دروازه بان پرسپولیس 

پرداخت کنند.

کرانچار:

ایراندرجامجهانیمتفاوتبود
سرمربی تیم فوتبال امید ایران با تمجید از عملکرد تیم بزرگسالان کشورمان در جام 
جهانی ۲۰۱۸ روسیه گفت: این تیم نسبت به دوره های گذشته متفاوت بود و حتی می 

توانست به مرحله حذفی هم راه یابد. 
»زلاتکو کرانچار« که دیروز در حاشیه تمرین تیم فوتبال امید ایران با خبرنگاران گفت 
وگو می کرد، اظهار داشت: با اینکه برای حضور در بازی های آسیایی ۲۰۱۸ آماده می 
شویم، هنوز ترکیب کامل را در اختیار نداریم. کرانچار با اشاره به اینکه مقرر شده تمامی 
باشگاه ها تا روز پنجشنبه هفته جاری بازیکنان خود را در اختیار تیم امید قرار دهند، 
عنوان کرد: با برانکو صحبت کردم و قرار است حداقل ۲ بازیکن رده سنی امید این تیم 
به اردوی ما ملحق شوند. می دانم پرسپولیس نیز کمبود بازیکن دارد، اما اکنون مسائل 
ملی در پیش است. وی در مورد اینکه چنانچه بازیکنی در اردوی تیم امید حضور 
نیابد چه تصمیمی اتخاذ خواهد شد؟، گفت: به طور حتم باشگاه ها با ما در این زمینه 
همکاری خواهند کرد. ما نیز بازیکنان را بر اساس کیفیت و توان آنان دعوت می کنیم 
و چنانچه فردی نتواند در تمرین حضور یابد، از او قطع امید کرده و بازیکن جدیدی را 
جایگزین او خواهیم کرد. این مربی اهل کرواسی در مورد اختلاف بین کی روش و برانکو 
نیز اظهار داشت: علاقه ای ندارم به اینگونه مسائل ورود کنم و خودشان باید مشکل را 
برطرف کنند. سرمربی پیشین پرسپولیس و سپاهان در بخش دیگری از سخنان خود 
در خصوص عملکرد تیم ملی فوتبال ایران در جام جهانی ۲۰۱۸ روسیه نیز سخن گفت 
و افزود: تیم ایران متفاوت از قبل بود و حیف شد که به دور حذفی صعود نکرد. وی در 
مورد بازی های آسیایی جاکارتا هم گفت: هنوز زود است که در مورد شرایط تیم صحبت 
کنیم. گام به گام پیش می رویم و می خواهیم نتایج خوبی در جاکارتا کسب کنیم. اکنون 

مهمترین موضوع این است که مسائل تاکتیکی را تقویت کنیم.

میلاد محمدی: 

آرزویم بازی در لیگ برتر انگلیس است

مدافع تیم ملی فوتبال ایران گفت:دوست دارم روزی در لیگ برتر انگلیس بازی 
کنم و برای رسیدن به این هدف تمام تلاشم را انجام می دهم. 

میلاد محمدی که فوتبال خود را از راه آهن آغاز کرد خیلی زود خودش را ثابت 
کرد و توانست بعد از سختی های فراوان به تیم ملی دعوت شود،حتی در لیگ 
روسیه به عنوان یک لژیونر ایرانی موفق ظاهر شد. مدافع تیم ملی که گفت و گوهای 
جالبش در برنامه های تلویزیونی به دل مخاطبان می نشیند در این گفت و گو از 
برنامه ها و آرزوهایش صحبت کرده و مدعی است دوست دارد روزی در لیگ برتر 

انگلستان بازی کند.

متن گفت و گوی مدافع تیم ملی با خبرنگار فارس را در زیر بخوانید:
*میلاد از شرایط تیم ملی قبل از جام جهانی بگو و از اینکه چقدر 

بازی های دوستانه برای تیم ملی مفید بود.
به نظرم شرایط بسیار خوب بود اگر یک یا دو بازی دوستانه تیم ملی ایران لغو 
نمی شد مطمئنا باعث می شد با آمادگی بهتری در رقابت های جام جهانی ظاهر 
شویم. متاسفانه بازی های دوستانه خیلی کمی داشتیم اما با همه شرایط توانستیم 

عملکرد خوبی در جام جهانی روسیه داشته باشیم.
*خیلی ها معتقد بودند تو به عنوان بازیکن ثابت در جام جهانی حضور 

داری اما در بازی با مراکش در روی نیمکت قرار داشتی.
 به این موضوع فکر نمی کنم و برایم مهم نیست در ترکیب ثابت حضور داشته 
باشم یا نه اما تمام تلاشم را می کنم عملکرد مناسبی داشته باشم. این تصمیم 
کی روش بود که من در ترکیب ثابت حضور نداشته باشم. به  نظر سرمربی احترام 
می گذارم او فردی باهوش است ومی داند باید چه کار کند. از این موضوع هم 
ناراحت نیستم. دیدید که بازی اول را توانستیم پیروز شویم و حتی در بازی های 
بعد هم عملکرد خوبی داشتیم. من همیشه آماده هستم و سعی می کنم از لحاظ 
ذهنی و جسمی شرایط ایده آلی داشته باشم و هر زمان که برای  تیم ملی بازی 

می کنم عملکرد خوبی داشته باشم.
*اولین زمانی که در بازی با اسپانیا وارد زمین شدی چه حسی داشتی؟

بازی بسیار سختی مقابل اسپانیا داشتیم من اولین بازی خود را تجربه کردم. 
آرزوی هر بازیکنی است که در مقابل بازیکنان بزرگی مثل راموس، اینیستا، ایسکو 
بازی کند. مطمئنا این موضوع  باعث می شود انگیزه بالایی به دست بیاوریم و 
دیدید که ما خیلی خوبی مقابل اسپانیا بازی کردیم. می توانستیم به گل هم برسیم 
اما بدشانس بودیم ولی خدا را شکر توانستیم نتیجه خوبی در جام جهانی روسیه 

به دست آوریم.
*فکر می کردی یک روز از راه آهن به روسیه برسی؟

فکرش را نمی کردم اما هیچ وقت ناامید نبودم. سعی کردم همیشه تلاش کنم 
تا به موفقیت برسم. امیدوارم که در آینده به اهداف بزرگم برسم. همیشه به خدا 

توکل کردم و فکر می کنم می توانم در آینده به تیم های بزرگتری هم برسم.
*نظرت درباره بازی با پرتغال چه بود؟

بازی با پرتغال بسیار بازی متفاوتی بود. ما سعی کردیم تمام افکار کی روش را در 
زمین پیاده کنیم هیچ وقت به فکر این نبودیم یک بازیکن مثل رونالدو می تواند 
چه خطری روی دروازه ما ایجاد کند. سعی کردیم کار خودمان را انجام دهیم. 
کی روش مربی با هوشی است و خدا را شکر خوب بازی کردیم و مقابل پرتغال 

نتیجه خوبی کسب کردیم.

*بعد از جام جهانی زمانی که به ایران آمدید استقبال خوبی از سوی 
مردم صورت گرفت.

زمانی که به فرودگاه امام آمدیم کاملا شوکه شدیم چرا که مردم با جان و دل از 
ما استقبال کردند و این اتفاق بی نظیر بود و خوشحالیم که توانستیم دل مردم را 

شاد کنیم و این از همه چیز برای ما مهمتر است.
*چه حسی داشتی زمانی که توانستی دل پدر و مادرت را شاد کنی...

من هر چه دارم از دعای پدر و مادرم است. خوشحالم که توانستم دل پدر و 
مادرم را شاد کنم. زمانی که به محل خودم آمدم همسایه ها و دوستانم سنگ تمام 

گذاشتند و استقبال کردم. خوشحالم که توانستم افتخارآفرینی کنم.
*از برادرت مهرداد چه خبر و فکر می کنی او می تواند مثل تو در اروپا 

بازی کند؟
مهرداد بازیکن خوبی است. او با سپاهان قرارداد دارد و در حال حاضر در این 
تیم بازی می کند و برایش آرزوی موفقیت می کنم. مهرداد بازیکن خوبی است 
ومی تواند در اروپا بازی کند. امیدوارم در آینده بتواند در اروپا بازی کند. برایش 

آرزوی موفقیت می کنم.
*چه زمانی قرار است به روسیه برگردی؟

بعد از اینکه از جام جهانی برگشتیم به من گفتند ۳ جولای باید در تمرینات 
حاضر شوی واما بعد از اینکه با مدیران باشگاه صحبت کردم قرار شد استراحت 
کنم و ۱۰ جولای در تمرینات حاضر شوم و برای فصل جدید خودم را آماده کنم.
* از تیم احمد گروژنی راضی هستی و دوست داری بعد از لیگ روسیه 

در چه تیمی حضور داشته باشی؟
خدا را شکر فصل خوبی را در تیم احمد گروژنی سپری کردم. این تیم، تیم بزرگی 
است و صد در صد خوشحالم که در این تیم حضور دارم. یک سال دیگر قرارداد 
دارم و باید دید که در آینده چه اتفاقی خواهد افتاد. دوست دارم در لیگ انگلیس 
بازی کنم. تمام تلاشم را می کنم و امیدوارم یک روز بالاخره به آرزویم برسم و در 

لیگ انگلیس بازی کنم.
*نظرت راجع به کارلوس کی روش چیست و فکر می کنی با این مربی 

بتوانیم در آسیا قهرمان شویم؟
کی روش مربی بزرگی است و صد در صد باید او را نگه داریم. نکات مهمی را از 
کی روش یاد گرفتم. باید با کی روش از نزدیک کار کنید تا بفهمید چه مرد بزرگی 
است. کی روش فوتبال را می شناسد و می داند که باید چه کارهایی انجام دهد. 
درست است انتظار از تیم ملی بالا رفته اما مطمئنا با حضور کی روش می توانیم 

عملکرد خوبی در جام ملت ها داشته باشیم تا دوباره دل مردم را شاد کنیم.
*از کی روش به شخصه چه چیزهایی یاد گرفتی؟

کی روش سعی می کند نکات مهم را به بازیکنان گوشزد کند. من نسبت به دو 
سال گذشته تجربه های زیادی به دست آوردم. احساس می کنم روز به روز حرفه ای 
تر می شوم. برای کی روش آرزوی موفقیت می کنم امیدوارم همیشه موفق باشد و 

به تیم ملی فوتبال ایران باز هم کمک کند.
*به نظرت در جام جهانی روسیه چه تیمی قهرمان می شود؟

دوست دارم برزیل قهرمان شود، تیم خوبی است، بازیکنان بزرگی در این تیم 
حضور دارند و امیدوارم در پایان تیم محبوبم برزیل قهرمان جام جهانی روسیه 

شود.
*در پایان چه صحبتی داری؟

من از همه کسانی که در این چند سال به من کمک کردند تا روز به روز پیشرفت 
کنم، تشکر می کنم. از پدر و مادر عزیزم تشکر می کنم که با همه سختی هایی که 
کشیدند توانستم دلشان را شاد کنم و امیدوارم در ادامه بتوانم کارهای بزرگی 

انجام دهم.

سرمربی سابق تیم فوتبال استقلال گفت:متاسفانه ماشینم را در خیابان به خاطر مالیاتی که قرار بود باشگاه پرداخت کند توقیف کردند اما 
با وجود نامه ای که به وزیر ورزش نوشتم افتخاری تماس گرفت و گفت پولی نداریم که به شما بدهیم.

پرویز مظلومی در خصوص اینکه ظاهرا برای دریافت مطالباتش نامه ای را به وزیر ورزش و جوانان نوشته است گفت: من نامه ای را به وزیر 
نوشتم تا حداقل او پیگیر مطالباتم از استقلال باشد. متاسفانه مسئولان استقلال اعلام می کنند پول ندارند اما من از سال ۹۱ از این باشگاه 

طلب دارم و هر چه صبر می کنم فایده ای ندارد.
*افتخاری تماس گرفت و گفت پول نداریم که به شما بدهیم

وی افزود:هیچکس با من تماس نمی گیرد تا بگوید مطالبات شما را پرداخت می کنیم. فقط هفته پیش افتخاری با من تماس گرفت و گفت 
آقای مظلومی پول نداریم که به شما بدهیم!ظاهرا استقلالی ها خیالشان از حذف شدن راحت است!قرارداد یک بازیکن خارجی استقلال به 

پول کشورمان نزدیک به ۷ میلیارد تومان می شود ولی مایی که در این تیم زحمت کشیده ایم نمی توانیم به حقمان برسیم.
*حق من نیست که از سال 91 طلب داشته باشم

سرمربی سابق آبی پوشان تصریح کرد: من از سال اولی که در استقلال سرمربیگری کردم ۳۰۰ میلیون طلبکارم و در دوره قبل هم هنوز 
مطالباتم باقی مانده است، این حق من نیست، جالب است از سال ۹۱ که از باشگاه طلب دارم مالیات پولم را هم پرداخت کرده ام!برای پولی 

که نگرفته ام و چک دارم مالیات داده ام.دفعه پیش ناظر AFC گفت مگر می شود پول شما را نداده باشند؟
*به خاطر بدهی باشگاه ماشینم را توقیف کردند

مظلومی در ادامه گفت و گو با فارس تاکید کرد: نمی دانم مسئولان باشگاه استقلال پولهایی که از اسپانسر می گیرند را چگونه هزینه می کنند 
اما به هر حال باید طلبکاران را هم مدیریت کنند.من به خاطر هواداران استقلال ۶ سال است که حرفی نمی زنم، حتی در دوره قبل که 
سرمربی تیم شدم کلامی در مورد مطالبات قدیمم حرف نزدم اما این حق من نیست که به خاطر بدهی مالیاتی که باشگاه آن را پرداخت 

نکرده ماشینم را در خیابان توقیف کنند.مجبور شدم با کلی دوندگی و پرداخت بدهی خودرویم را از توقیف در بیاورم.
سرمربی سابق استقلال تاکید کرد: با این شرایط مجبور هستم که اقدام دیگری انجام بدهم، هواداران استقلال به ما هم حق بدهند، زمانی 

در باشگاه استقلال پول نبود ولی حالا با اسپانسرها قراردادهای ۴۰-۵۰ میلیاردی امضا می شود.
*روسیه با سبک ایران اسپانیا را حذف کرد

سرمربی سابق تیم ملی ب فوتبال ایران در خصوص عملکرد تیم ملی در جام جهانی گفت: بازی های تیم ملی خوب بود و ملی پوشان 
خوب عمل کردند، جالب است هر ۴ تیم گروه مرگ حذف شدند ولی نتایجی که گرفتیم بهترین نتایج تیم ملی در جام های جهانی بود.به 
نظرم حضور تیم ملی در جام جهانی آبرومندانه بود و مردم هم خوشحال شدند. ما با سبکی مقابل رقبا به میدان رفتیم که چاره ای جز بازی 
کردن با آن شیوه نداشتیم.شما دیدید شب گذشته روسیه با سبک تیم ملی ایران اسپانیا را حذف کرد، ظاهرا کادر فنی تیم ملی روسیه بازی 

ایران و اسپانیا را خوب آنالیز کرده بودند.
*کی روش یک قهرمانی به مردم ایران بدهکار است

مظلومی ادامه داد: کی روش باید در تیم ملی بماند و تا جام ملتهای آسیا حمایت شود. او یک جام قهرمانی جام ملت ها به مردم ایران 
بدهکار است. از طرفی نباید غافل شویم که حضور ژاپن در جمع ۱۶ تیم برای آسیا یک افتخار است و آنها هم در جام ملت ها به همراه کره 
و استرالیا مدعی هستند ولی نباید زمان را از دست بدهیم و از حالا باید برای این مسابقات استارت بزنیم.جام جهانی برای ما تمام شده ولی 
برای فغانی و همکارانش نه، جا دارد به این عزیزان تبریک گویم که با شجاعت و درایت مسابقات را قضاوت کردند و امیدوارم رویه انها تا 

فینال ادامه داشته باشد.
*فدراسیون در اختلاف کی روش و برانکو به موقع وارد عمل شد

وی در خصوص اختلاف کی روش و برانکو بعد از جام جهانی گفت: این کار صحیح نبود،کی روش باید خویشتن داری می کرد و دندان روی 
جگر می گذاشت، پرسپولیسی ها برانکو را دوست دارند و وقتی می بینند کی روش علیه سرمربی تیمشان موضع گرفته آرام نمی نشینند. من 
می بینم که چه فضایی در صفحات مجازی ایجاد شده است.خوشبختانه فدراسیون هم به موقع وارد عمل شد و قضایا را مدیریت کرد و 

امیدوارم دیگر شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم.
مظلومی در پایان با اشاره به این موضوع که به تیم های نفت مسجد سلیمان و استقلال خوزستان برنامه داده بود گفت: امیدوارم استقلال 
به زودی با بازیکنان مد نظرش قرارداد ببندد چون هواداران استقلال می بینند که رقیب آنها در حال جذب بازیکن است. دوست دارم شرایط 

هر چه سریعتر برای شفر مهیا شود تا او هم بتواند کارش را در فصل جدید با قدرت آغاز کند.

بازیکن ۱۱۶ گله ذوب آهن در لیگ برتر می گوید بعد از مشورتی که داشته، تصمیم گرفته که به دوران 
بازیگریش پایان بدهد. 

مهدی رجب زاده در گفت وگو با ایسنا، درباره حضورش به عنوان مربی در تیم فوتبال ذوب آهن در فصل 
پیش روی، اظهار کرد: امسال شرایط ذوب آهن با سال قبل به دلیل تغییر کادر فنی تغییر کرد.  آقای نمازی 
بازی کردن من را به عهده خودم گذاشت و از طرفی دوست داشتند به عنوان مربی و بازیکن در کنار تیم حضور 
داشته باشم. با توجه به مشورتی که با اعضای باشگاه و چندین نفر از دوستان خودم داشتم به این نتیجه رسیدم 
که بهترین موقع برای آویختن کفش هایم است.  ضمن اینکه می توانم با این کار فقط روی مربیگری تمرکز کنم.

*به دنبال تیم بی حاشیه بودم
وی در خصوص چگونگی ورود خود به تیم ذوب آهن تصریح کرد: سال ۸۲ فینال جام حذفی با تیم ذوب 
آهن بازی داشتیم که من در آن بازی عملکرد خوبی داشتم و حتی گل هم زدم، بعد از آن پیشنهادی از ذوب 
آهن دریافت کردم. البته آن زمان من در تیم ملی هم بودم و از تیم های استقلال و پرسپولیس نیز پیشنهاداتی 
داشتم. آن موقع شناخت چندانی از تیم ذوب آهن نداشتم و وقتی شرایط ذوب آهن را دیدم با توجه اینکه 
باشگاه بی حاشیه ای بود تصمیم گرفتم فوتبالم را در این تیم ادامه دهم.  ضمن اینکه این باشگاه شرایط مالی 
مناسبی داشت و زمین چمن بازی و تمرین مساعدی داشت. بعد از چهار الی پنج ماه حضور در این تیم فهمیدم 
انتخابم درست بوده و توانستم در این تیم پیشرفت کنم و شناخته شوم همین ها باعث شد در این سال ها در 

ذوب آهن ماندگار شوم.
*توقعات از ذوب آهن بالا رفته

او که از رکوردداران گلزنی در لیگ برتر است، درباره موفقیت ذوب آهن در فصل پیش روی گفت: عملکرد سال 
قبل ذوب آهن توقعات را از تیم بالاتر برده است. ذوب آهن توانست بازیکنان خوبی را جذب کند و همچنین 
موفق شد اسکلت تیم سال گذشته را حفظ کند و جوانان خوبی را هم به تیم اضافه کرد.  امسال ذوب آهن 
علاوه بر بازیکنان داخل زمین، نیمکت خوبی دارد، نمی توانیم قول قهرمانی یا نایب قهرمانی از قبل بدهیم ولی 

تمام تلاش خود را می کنیم.
رجب زاده درباره عملکرد ایران در جام جهانی روسیه اظهار کرد: اگر کمی خودباوری در تیم ملی ایران بیشتر 
بود، به نظرم ایران می توانست به راحتی از گروهش صعود کند. چیزی که ما از بیرون در تیم ملی می بینیم این 

است که در تیم ملی فقط تفکر نباختن است!
وی ادامه داد: درست است که ما باید سعی داشته باشیم اول به دنبال نباختن باشیم ولی تفکر حمله کردن 
برای پیروزی در تیم ملی نیست. همانگونه که دیدید ایران بعد از گل تیم اسپانیا توانست حملاتی را روی دروازه 
این تیم داشته باشد و اگر اعتماد به نفس ایران بیشتر بود و روحیه جنگندگی بیشتری داشت، می توانست 

پیروز شود.
رجب زاده در رابطه با پیش بینی مدعیان امسال لیگ تصریح کرد: امسال تیم های ذوب آهن، سپاهان و 

استقلال یارگیری خوبی داشته اند و پرسپولیس هم بعد از ۲ سال قهرمانی به دنبال سومین قهرمانی است.
*در بازی های آسیایی به موفقیت تیم ملی خوش بین هستم

وی درباره احتمال موفقیت ایران در جام ملت های آسیا گفت: نمی شود از الان گفت که ایران می تواند قهرمان 
جام ملت های آسیا شود.  زیرا این تفکر ۴ سال پیش نیز وجود داشت و باتوجه به عملکرد ایران در جام جهانی 
همه به موفقیت ایران در جام ملت ها خوش بین بودند ولی متاسفانه از عراق شکست خوردیم.  باید از ۴ سال 
پیش درس بگیریم و بتوانیم سطح تیم ملی را همین گونه که هست حفظ کنیم. البته بنده نیز به موفقیت تیم 

ملی ایران خوش بین هستم.
*پیراهنم بایگانی شد

در آخر رجب زاده با اشاره به بایگانی پیراهنش توسط باشگاه گفت: این کار توسط باشگاه انجام شد که بسیار 
قشنگ بود و باعث می شود انگیزه هایم برای مربیگری در این تیم بیشتر از قبل شود.

پرویز مظلومی مظلومی:

کیروشیکقهرمانیبهمردمایرانبدهکاراست
مهدی رجب زاده: شماره پیراهنم بایگانی شد

بهترینموقعبرایآویختنکفشهایمبود

با وجود بسته بودن  پنجره نقل و انتقالات 

برانکودراندیشهحضورقدرتمنددرلیگهجدهم
استیلی: 

تیمامیدنیازبههمکاریباشگاههادارد

سرمربی پرسپولیس با وجود بسته بودن  پنجره نقل 
و انتقالات تیمش تاکید دارد تا تکلیف حضور بازیکنان 
مد نظر او به خصوص در پست هافبک تدافعی هر چه 

زودتر مشخص شود. 
چالش  با  فصل  نیم  پایان  تا  پرسپولیس  باشگاه 
بزرگی به نام بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتی مواجه 
است، اما با این وجود مسئولان باشگاه پایتخت نشین 
مذاکراتی را با بازیکنان مد نظر خود داشته اند و حتی 
حضور مهدی شیری، مهدی ترابی و مهدی شریفی در 

پایان نیم فصل اول را قطعی کرده اند.

با این حال »برانکو ایوانکوویچ« سرمربی سرخپوشان 
تاکید دارد تا هر چه زودتر بازیکنان مد نظر او جذب و 
تکلیف حضور آنها در جمع سرخپوشان برای نیم فصل 

دوم مشخص شود.
سرمربی موفق پرسپولیس پیش از هر چیز از مدیران 
باشگاه درخواست کرده تا وضعیت هافبک های تدافعی 

مد نظر او را مشخص کنند.
پارگی رباط  با  ربیع خواه«  این پست »محسن  در 
صلیبی مواجه شده است و به همین خاطر به نظر نمی 
رسد که زودتر از نیم فصل اول بتواند سرخپوشان را 

همراهی کند.
»حسین ماهینی« هم که با توجه به جدایی »صادق 
محرمی« تنها دفاع راست با تجربه سرخپوشان به 
حساب می آید و باید بر عکس فصل گذشته که در 
اکثر بازی ها به عنوان هافبک دفاعی بازی می کرد، به 

پست تخصصی خود بازگردد.
»کمال  روی  تواند  می  پست  این  در  برانکو  البته 
اما  کند،  حساب  نوراللهی«  »احمد  و  نیا«  کامیابی 
سرمربی سرخپوشان برای تقویت خط میانی قصد دارد 
یک بازیکن دیگر را جذب کند. دیگر پستی که برانکو 

در آن نیاز به بازیکن جدید دارد، خط حمله است.
پرسپولیس  از  طارمی«  »مهدی  جدایی  از  پس 
»گادوین منشا« و »علی علیپور« تنها بازیکنان خط 
حمله پرسپولیس محسوب می شوند که در این بین 
منشا در فصل گذشته عملکرد ناامیدکننده ای داشت.

هر چند پرسپولیس »مهدی شریفی« را در خط 
مهاجم  برانکو  هم  باز  اما  است  کرده  جذب  حمله 
ششدانگ دیگری را می خواهد تا زوجی برای علیپور 
در خط حمله شود. پرسپولیس برای تکرار قهرمانی در 
لیگ برتر و موفقیت در لیگ قهرمانان آسیا کار سختی 
دارد و محرومیت نقل و انتقالاتی در نیم فصل مسیر 
را دشوار تر از همیشه کرده است، اما برانکو می خواهد 
تیمش را به گونه ای مهیا کند تا کمبودهای احتمالی 

نیم فصل اول را در ادامه لیگ جبران کند.

مدیر تیم فوتبال امید ایران با اشاره به اینکه این تیم نیاز به همکاری باشگاه 
ها دارد، گفت: نباید با خواهش از مدیران و سرمربیان به دنبال حضور بازیکنان 

در تمرینات باشیم. 
»حمید استیلی« دیروز در جریان تمرین تیم امید ایران در جمع خبرنگاران، 
اظهار داشت: هیات رئیسه فدراسیون فوتبال مصوب کرد تا باشگاه ها بازیکنان 
خود را در اختیار تیم امید قرار دهند و باید از باشگاه هایی که همکاری لازم را 

داشتند تشکر کنم.
وی افزود: در انتظار قرعه کشی مسابقات فوتبال بازی های آسیایی هستیم تا 

پیش از اعزام به جاکارتا، دیداری دوستانه داشته باشیم.
استیلی با بیان اینکه در بحث ملی همه باید متحد باشند، گفت: این خوب 
نیست که برای حضور بازیکنان رده سنی امید در تمرینات، از باشگاه ها خواهش 

کنیم.
مدیر تیم امید در مورد حضور نیافتن بازیکنان پرسپولیس در تمرینات تیم 
امید، گفت: از اینکه بازیکنان پرسپولیس بدون اطلاع ما به اردوی کرواسی رفتند 

ناراحت هستیم.
»برانکو  با  تماس  در  امید  تیم  سرمربی  کرانچار«  »زلاتکو  داد:  ادامه  وی 
ایوانکوویچ« از او خواست تا بازیکنان پرسپولیس در تمرینات امید حضور یابند 

که مقرر شد این مساله تا پایان هفته جاری عملی شود.
استیلی در مورد شرایط »مهدی قائدی« بازیکن تیم استقلال تهران نیز توضیح 
داد: با مسئولان باشگاه استقلال صحبت کردیم و قائدی بزودی در تمرینات تیم 

امید حضور می یابد.
وی در مورد ناراحتی »کارلوس کی روش« سرمربی تیم ملی از نبود تعامل بین 
تیم بزرگسالان و امید، گفت: همکاری لازم را داریم و همه برای موفقیت فوتبال 
ایران تلاش می کنیم. اکنون مردم ایران از عملکرد تیم ملی شادمان هستند و 

نباید با مصاحبه های گوناگون، این شیرینی را از بین ببریم.
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خشکاندنریشههایافسردگیباغذایسالم  
رژیم غذایی سالم نه تنها، سلامت جسم را تضمین می کند بلکه روح و روان را بی نصیب 
نگذاشته و فرد را از پیوستن به دایره افسردگی و بیماری های روحی خارج می کند. این در 
حالی است که در دنیای مدرن امروز، اختلالات روحی روانی با ورود غذاهای آماده و فست 

فود به عرصه زندگی تشدید شده است.
اضطراب و افسردگی از جمله اختلالات روانی است که شیوع بالایی در جوامع پیشرفته 
و در حال توسعه دارد. موضوعی که پیش از این »سید حسن قاضی زاده هاشمی« وزیر 
بهداشت در سخنانی به افزایش آمار افسردگی در سطح جهانی اشاره کرده و گفته بود، از نظر 
بار بیماری ها، افسردگی رتبه چهارم را دارد و براساس پیش بینی ها در سال ۲۰۳۰ بیماری 
افسردگی در رتبه دوم بیماری ها قرار خواهد گرفت.وزیر بهداشت همچنین در بخشی دیگر 
از سخنان خود، افسردگی در میان زنان را شایع تر عنوان کرد و افزود: در دنیا ۳۵۰ میلیون 
نفر به بیماری افسردگی مبتلا هستند و در کشور ما نیز ۱۶.۸ درصد زنان و بیش از ۱۰ 
درصد مردان افسرده هستند.بر اساس مطالعات جدید علم پزشکی، عوامل تغذیه ای نقش 
بسزایی در بروز یا سرکوب اختلالات روحی دارند به این معنا که انتخاب غذاهای سالم و 
مناسب از لازمه های داشتن روح و جسم سالم است. موضوعی که خبرنگار علمی ایرنا در 
گفت و گو با »مریم حبیبی« کارشناس تغذیه، ضرورت توجه به مواد غذایی برای پیشگیری 

از افسردگی را مورد بررسی قرار داد.
به گفته حبیبی، تغذیه سالم و مغذی یکی از عوامل پیشگیرانه در افسردگی است البته در 

صورتی که با شناسایی درست مواد غذایی و همراهی فرد مبتلا همراه باشد.
*غذاهای فوری، تشدید کننده افسردگی

مشکلات خانوادگی، شرایط اقتصادی، محیط اطراف و تغییر بافت زندگی از جمله عوامل 
زمینه ساز بیماری های روحی روانی است که بر اساس گزارش سازمان بهداشت جهانی، 
نزدیک به ۸۰ درصد کسانی که مبتلا به افسردگی و بیماری های روانی هستند، درکشورهای 
با درآمد کم یا درآمد متوسط زندگی می کنند. بر همین مبنا،کارشناسان تغذیه، یکی از 
عوامل تشدید کننده افسردگی را عدم استفاده از مواد مغذی و روی آوردن به مواد غذایی 
فوری عنوان می کنند که در کشورهای در حال توسعه رواج یافته است. حال آن که 
افسردگی علاوه بر ایجاد مشکلات روانی، به عنوان مادر بسیاری از بیماری های جسمانی 

شناخته می شود و ضرورت توجه به آن دوچندان است.
موضوعی که حبیبی روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا به آن اشاره کرد و گفت: افسردگی 
یک حالت خُلقی شامل بی حوصلگی و گریز از فعالیت یا بی علاقگی و بی میلی است که 
می تواند بر روی افکار، رفتار، احساسات، خوشی و تندرستی یک فرد تاثیر بگذارد. حالاتی 
که برخی مواد غذایی دامن زننده آن است چرا که دارای موادی هستند که اثر خاصی بر 
روح و روان فرد مصرف کننده باقی می گذارند. مواد غذایی که از نظر ترکیب و طبخ مورد 
تایید نیستند و می توانند تاثیرات سویی بر روی سیستم عصبی داشته باشند. وی در ادامه 
افزود: جالب این که در بررسی افرادی که دچار افسردگی هستند به این نکته می رسیم 
که این افراد در حالت های روحی روانی خاص، دچار بی انگیزگی، بی میلی و رخوتی می 
شوند که گاهی اوقات زیر بار رژیم غذایی نمی روند و نسبت به برنامه غذایی روزانه خود، 
بی تفاوت برخورد می کنند. در نتیجه به غذاهای دم دستی و فوری که زمانی برای طبخ 
نمی برد و ارزش غذایی مغذی ندارند روی می آورند غافل از این که با دست خود بر دامنه 

بیماری می افزایند.
*خشکاندن ریشه های افسردگی با غذای سالم

حبیبی در ادامه گفت و گو، یکی از راهکارهای پیشگیری از افسردگی را استفاده از مواد 
غذایی گیاهی و کم حجم عنوان و اظهار کرد: افراد در دوران افسردگی به دو دسته بی 
اشتهای عصبی و پرخور عصبی تقسیم می شوند به این معنا که خوردن با ریشه های روانی 
و عصبی افراد ارتباط مستقیم دارد.آنان که با پرخوری عصبی دست و پنجه نرم می کنند، به 
خصوص قشر جوان، دچار تحریک پذیری و پرخاشگری می شوند. افراد بی اشتهای عصبی 
هم به اصطلاح راه گلوی آنان بسته می شود و میلی به غذا پیدا نمی کنند. هر دوی این 
حالت ریشه روانی داشته و به نوعی ضربه زننده به جسم و روح محسوب می شود و نیاز به 
این دارد که ریشه ای حل شود تا دایره افسردگی گسترش نیابد. حبیبی در پاسخ به این 
پرسش که این مواد غذایی به چه صورت می توانند اختلالات عصبی را افزایش دهند؟ گفت: 
وقتی شما غذایی مصرف می کنید که مواد چرب و افزودنی ها در آن زیاد باشد، سمومی 
را وارد بدن می کنید که نه تنها مواد لازم را به اندام های حسی حرکتی نمی دهند بلکه بر 
روی جسم و روح واکنش منفی دارند که احتمال ابتلاء به سرطان و ضعیف شدن سیستم 
ایمنی بدن را افزایش می دهند.به توصیه این کارشناس تغذیه، در درجه نخست، افراد 
افسرده باید از نظر روحی، مورد روان درمانی و روان کاوی قرار بگیرند. بعد از آن، توصیه های 
غذایی همانند استفاده روزانه از سبزیجات، شیر و لبنیات کم چرب و سبک می تواند مسیر 
بیماری روحی را به سمت بهبودی سوق دهد. حتی اگر کسی تمایل دارد فست فود استفاه 
کند در خانه تهیه کند و از مصرف غذاهای پرچرب خودداری کنند.این کارشناس با اشاره 
به تاثیر همراهی و همیاری فرد دچار افسردگی در روند درمان گفت:آگاهی و اطلاع یابی 
از افسردگی می تواند سواد سلامتی جامعه را افزایش دهد و در درمان و پیشگیری از این 

اختلال موثر باشد.

عللصدایزانو
صدای »کلیک« زانو هنگام برخاستن و نشستن امری عادی است و معمولا به دلیل 
کشش بافت نرم اطراف مفاصل رخ می دهد، ولی زمانی که این عارضه با درد و تورم همراه 

باشد باید جدی گرفته شود.
بیشترین وزن بدن روی زانو ها قرار دارد، بنابراین کاملا طبیعی است که غضروف، رباط ها، 

تاندون ها و مفاصل این ناحیه به مرور زمان و با افزایش سن آسیب ببینند.
صدای کلیک زانو می تواند دلایل مختلفی داشته باشد. زمانی که راه می روید، دو زانو یا 
چهار زانو می نشینید یا پاهای خود را دراز می کنید، صدای کلیک می تواند ناشی از حباب 
های گاز باشد. زمانی که فشار روی مفاصل زانو تغییر می کند، حباب های کوچک گاز در آن 
ناحیه تشکیل می شوند، با حرکت سریع،  این حباب های گازی می ترکند و صدای کلیک 
در ناحیه زانو شنیده می شود. صدای کلیک زانو می تواند ناشی از کشیدگی تاندون یا رباط 
روی توده استخوانی باشد و زمانی که این رباط یا تاندون به حالت اول باز می گردد، صدای 
کلیک شنیده می شود. یکی دیگر از دلایل این امر، وجود بافت اسکار در مجاورت استخوان 
است. تمام موارد ذکر شده کلیک زانو بدون کوچکترین درد است. ولی زمانی که این صدا 

همراه با درد باشد، می تواند علایم دیگری داشته باشد که برخی از این عوامل عبارتند از:
* وجود بافت اضافی در اطراف زانو

پس از آسیب جدی به زانو، در صورتی که عارضه به طور کامل درمان نشود، ممکن است 
باعث ایجاد بافت های اضافی در اطراف زانو شود. در این صورت، هنگام حرکت این بافت 

اضافی بین قسمت های مختلف مفصل گیر می کند و صدای کلیک شنیده می شود.
* صدای کلیک و درد زانوی دونده

در صورت وارد کردن فشار شدید روی استخوان درشت نِی )tibia(، زانو هنگام حرکت 
صدایی همراه با درد دارد. این حالت بیشتر در ورزشکاران دیده می شود. پیاده روی غیر 
اصولی نیز می تواند منجر به این عارضه شود. التهاب کشکک زانو مهمترین دلیل این مشکل 

است. این عارضه گاهی سندرم پتلوفمورال نامیده می شود.
*  آسیب شدید به منیسک

منیسک یک ساختمان غضروفی رشته  ای محکمی است که در سمت داخل زانو، بالای 
استخوان درشت  نی قرار داشته و باعث تطابق سطح مفصلی با سطح مفصلی استخوان ران 
در سمت داخل زانو می گردد. علاوه بر منیسک داخلی، یک منیسک در خارج زانو به نام 
منیسک خارجی نیز وجود داشته که عامل تطابق سطح مفصلی در سمت خارج زانو است. 
آسیب دیدن این بخش و فشار زیاد روی آن می توان منجر به آسیب دیدگی منیسک و 

پارگی آن شود.
* کیست منیسک

تشکیل کیست منیسک بعد از پاره شدن آن اتفاق میفتد. با پاره شدن منیسک، بافت نرم 
کپسول مفصلی اطراف منیسک آن را احاطه می کند. سپس داخل بافت جدیدی که در 
کنار منیسک پاره شده قرار دارد، حفره ای ایجاد می شود و یک لایه از سلول سطح داخلی 

آن را می پوشاند و با ترشح مایعی به داخل این بافت کیست تشکیل می شود.
* آرتروز

آرتروز یکی از مهمترین دلایل کلیک و درد زانوست.
* کیست بیکر

کیست بیکر به ورمی اطلاق می شود که در اثر انباشته شدن مایع خارج شده از مفصل زانو 
در پشت زانو ایجاد می شود، به همین دلیل به آن کیست یا ورم پشت زانو نیز گفته می شود. 

این عارضه بسیار شایع است و به سهولت نیز درمان می شود.

درمان سینوزیت را جدی بگیرید

نشانههایابتلابهسینوزیتمزمن
جراح و متخصص گوش، گلو و بینی گفت: در صورتی که نشانه های ابتلا به سینوزیت 
بیش از ۴ هفته ادامه داشته باشد، بیماری مزمن می شود و درمان نشدن سینوزیت مزمن 

باعث آسیب و تخریب سینوس ها می شود.
خشایار احمدی در ارتباط با عواقب درمان نشدن سینوزیت اظهارداشت: عدم درمان 
صحیح سینوزیت حاد تبعاتی برای مبتلایان دارد و ابتلای مکرر به سینوزیت حاد و درمان 

ناکامل نشانه ها باعث می شود، بیماری از مرحله حاد به مزمن تبدیل شود.
عضو هیات علمی دانشگاه اضافه کرد: سینوزیت مزمن نیاز به پیگیری جدی تر داشته در 
این شرایط عدم درمان مناسب نیز تبعاتی در پی دارد. احمدی خاطرنشان کرد: گرفتگی 
بینی، اختلالات بویایی و سردردهای فشاری صورت که بیش از ۳ ماه تداوم داشته باشد، 
از نشانه های ابتلا به سینوزیت مزمن است. عضو هیات علمی دانشگاه با اشاره به تحقیقات 
انجام شده در مراکز دانشگاهی کشور گفت: پیش از جراحی زیبایی بینی، باید سینوزیت 
به طور کامل درمان شود. احمدی با تاکید بر ضرورت انجام اقدامات تشخیصی دقیق پیش 
از درمان سینوزیت و جراحی زیبایی بینی گفت: سی تی اسکن و آندوسکوپی تشخیصی 
بینی به پزشک معالج کمک می کند تا به تشخیص قطعی برسد.پس از این مرحله، پزشک 
جراح بر اساس مستندات، نسبت به درمان قطعی سینوزیت اقدام می کند. جراح و متخصص 
گوش، گلو و بینی یادآور شد: عدم درمان سینوزیت مزمن باعث آسیب و تخریب سینوس ها 

می شود بنابراین توجه به این مسئله و درمان به موقع بسیار حائز اهمیت است.

غذایی که می خورید سوخت مورد نیاز بدن را تامین می کند. زمانی که بیشتر از 
غذاهای فرآوری شده که سرشار از قندهای التهاب آفرین، کربوهیدارت های کم ارزش 
و چربی های پالایش شده هستند، استفاده می کنید، احتمال کند کردن آهنگ فعالیت 
میتوکندری ها را افزایش می دهید. زمانی که درباره متابولیسم صحبت می کنیم به طور 
معمول این گونه به نظر می رسد که هیچ کنترلی بر آن نداریم و بر همین اساس در 
کاهش وزن ناموفق هستیم. اما به واقع این گونه نیست. به گزارش "هلثیر تاک"، هر یک 
از سلول های بدن انسان حاوی کارخانه های کوچک انرژی هستند که به نام میتوکندری 
شناخته می شوند. میتوکندری ها هوایی که تنفس می کنیم و غذایی که می خوریم را 
به سوخت مورد نیاز بدن برای فعالیت تبدیل می کنند. زمانی که فعالیت این کارخانه ها 
در حالت ایده آل قرار دارد، کالری های دریافتی به طور بهینه سوزانده می شوند. نتیجه 
این شرایط سوخت و ساز سریع و حفظ سلامت و تناسب اندام بدن انسان است. اما در 
برخی موارد، میتوکندری آن گونه که انتظار می رود، فعال نیست. آنها به طور کارآمد 
کالری های مصرفی را پردازش نمی کنند و از این رو کالری بیشتری به شکل چربی در 
بدن ذخیره می شود. در این شرایط شما با آهنگ کند سوخت و ساز و دشواری در کاهش 

وزن مواجه می شوید.
*کندی مادرزادی سوخت و ساز بدن

اگر با آهنگ کند سوخت و ساز بدن خود مواجه هستید و برای کاهش وزن به سختی 
تلاش می کنید، نگران نباشید زیرا ممکن است اشباهی مرتکب نشده باشید. ژنتیک نقش 
بزرگی در سوخت و ساز ایفا می کند و ممکن است با آهنگ کند سوخت و ساز متولد 
شده باشید. بر همین اساس است که به عنوان مثال، افرادی که یکی از اعضای نزدیک 
خانواده آنها به دیابت نوع ۲ مبتلا است، احتمال دارد با عملکرد ناکارآمد میتوکندری 
مواجه باشند. و این کارخانه های کوچک ممکن است حتی زمانی که اضافه وزن ندارید، 
آنچنان که باید کالری سوزی را انجام ندهند. این به معنای آن است که در معرض خطر 
بیشتری برای ابتلا به دیابت و چاقی قرار دارید. افزون بر این، افزایش سن و برخی بیماری 

های مزمن نیز در سوخت و ساز بدن شما اختلال ایجاد می کنند.
*آشنایی با تقویت کننده های سوخت و ساز

همان گونه که پیش تر نیز اشاره شد، شما در برابر شرایط سوخت و ساز بدن خود به 
طور کامل خلع سلاح نشده اید و توانایی هدایت و ایجاد تغییر در آن را دارید. همان گونه 
که احتمالا متوجه شده اید همه چیز با رژیم غذایی آغاز می شود. غذایی که می خورید 
سوخت مورد نیاز بدن را تامین می کند. زمانی که بیشتر از غذاهای فرآوری شده که 
سرشار از قندهای التهاب آفرین، کربوهیدارت های کم ارزش و چربی های پالایش شده 
هستند، استفاده می کنید، احتمال کند کردن آهنگ فعالیت میتوکندری ها را افزایش 
می دهید. مصرف بیش از حد مواد غذایی که میتوکندری ها نمی توانند آنها را به طور 
موثر پردازش کنند، فشار مضاعفی بر آنها وارد می کند. کالری های مصرف نشده نیز 
سرانجام در مکان هایی که دوست ندارید مانند دور کمر، شکم و بازوها ذخیره می شوند. 
رژیم های غذایی به شدت محدود کننده، قرار گرفتن در معرض آفت کش ها و دیگر 
سموم و عدم تعادل جمعیت میکروبی روده نیز می توانند آسیب جدی به سوخت و ساز 

بدن شما وارد کنند.
*اقدام هایی ساده برای تسریع سوخت و ساز

به رغم خبرهای بد، همچنان نباید دچار هراس شوید زیرا توانایی ایجاد تغییر در شرایط 
را دارید. و این کار آسان تر از آن چیزیست که فکر می کنید.

*بر چربی های سالم متمرکز شوید
میتوکندری ها نیازمند چربی های سالم هستند. پس اگر یک رژیم غذایی کم چربی را 
در تلاش برای کاهش وزن دنبال می کنید، بهتر است آن را متوقف کنید. تنها باید به این 
نکته توجه داشته باشید که بدن شما نیازمند چربی های سالم است که در مواد غذایی 

مانند مغزها و دانه های خوراکی، آووکادو و روغن نارگیل یافت می شوند.
*مصرف شکر و آردهای پالایش شده را کاهش دهید

رژیم غذایی غربی سرشار از قندهای ساده و کربوهیدارت های کم ارزش است. این 
غذاهای التهاب آفرین تنش بیشتری را به میتوکندری ها وارد کرده و سوخت و ساز 
بدن را کند می سازند. میزان کربوهیدارت های کم ارزش و قندهای افزوده را در رژیم 
غذایی خود کاهش دهید و پروتئین ها و کربوهیدارت های پیچیده را جایگزین آنها کنید.

*مصرف میوه ها و سبزیجات را افزایش دهید
میوه ها و سبزیجات در رنگ های مختلف و درخشان وجود دارند و این تنوع رنگ در 
آنها بی دلیل نیست. این مواد غذایی سرشار از مواد مغذی مورد نیاز بدن هستند. مواد 
غذایی گیاهی سرشار از آنتی اکسیدان ها به مبارزه با سموم و استرس اکسیداتیو که به 

میتوکندری آسیب رسانده و سوخت و ساز را کند می سازند، کمک می کنند.
*فعالیت جسمانی بیشتری داشته باشید

ورزش نکردن به واقع به میتوکندری ها آسیب وارد می کند. در مقابل، ورزش منظم به 
بدن در ایجاد هرچه بیشتر این کارخانه های تولید انرژی کمک کرده و آنهایی که عملکرد 
درستی ندارند را نیز بار دیگر به شرایط عادی باز می گرداند. ترکیبی از تمرینات هوازی و 
قدرتی را در رژیم ورزشی خود جای دهید تا هرچه بیشتر از فواید ورزش بهره مند شوید.

*برنامه خواب منظم داشته باشید
اگر از برنامه خواب منظمی برخوردار نیستید باید خود را برای افزایش وزن آماده کنید. 
مطالعات مختلف نشان داده اند که خواب ناکافی موجب افت سوخت و ساز بدن می 
شود. یک برنامه خواب منظم که هفت ساعت خواب خوب شبانه را تضمین می کند 

را دنبال کنید.
*مواد مغذی تقویت کننده انرژی مصرف کنید

بدن خود را با مواد مغذی انرژی بخش که آهنگ سریع و مناسب سوخت و ساز را 
 :CoQ۱۰ :حفظ می کنند، تغذیه کنید. از جمله این مواد می توان به موارد زیر اشاره کرد
غذاهای سرشار از CoQ۱۰ مصرف کنید. از جمله بهترین منابع برای این ماده مغذی می 
توان به گوشت گاو تغذیه شده با علف، تخم مرغ محلی، توت فرنگی، بروکلی و پسته اشاره 
کرد. همچنین، مصرف مکمل CoQ۱۰ را مد نظر قرار دهید زیرا با افزایش سن کارایی 
 B برای تامین ویتامین های :B بدن برای تبدیل مواد مغذی کاهش می یابد. ویتامین های
می توانید مصرف ماهی، گوشت گاو تغذیه شده با علف، محصولات لبنی و گوشت ماکیان 
و تخم مرغ محلی را مد نظر قرار دهید. همچنین، امکان مصرف مکمل B کمپلکس وجود 
دارد. اسید آلفا لیپوئیک: برای تامین این ماده مغذی مصرف مواد غذایی مانند اسفناج، 
بروکلی، گوجه فرنگی، نخود سبز و جوانه های بروکسل را مد نظر قرار دهید. همچنین، 

مکمل های اسید آلفا لیپوئیک در دسترس هستند.

علائم سنگ های صفراوی کدامند؟

نشانههاوعواملخطرآفرینسنگکیسهصفرا
یکی از نخستین و بارزترین نشانه های سنگ کیسه صفرا درد در ناحیه شکم است 

که به ویژه پس از وعده های غذایی چرب شکل گرفته و از بین می رود.
اگر با درد بی دلیل در ناحیه شکم مواجه هستید، این می تواند با برخی عوامل مرتبط 
باشد که از آن جمله می توان به سنگ کیسه صفرا اشاره کرد. سنگ های کیسه صفرا 
توده هایی کریستالی در مجاری صفراوی هستند که از کلسترول، نمک ها و مواد دیگر 

تشکیل می شوند.
برخی نشانه ها و علائم هشداردهنده وجود دارند که می توانند به تشخیص درد ناشی 
از سنگ کیسه صفرا نسبت به منابع دیگر شکل گیری درد کمک کنند که در ادامه با 

برخی از آن ها بیشتر آشنا می شویم.
*درد در ناحیه شکم

یکی از نخستین و بارزترین نشانه های سنگ کیسه صفرا درد در ناحیه شکم است که 
به ویژه پس از وعده های غذایی چرب شکل گرفته و از بین می رود.

درد سنگ کیسه صفرا به عنوان یک ناراحتی شدید و مبهم در قسمت بالایی سمت 
راست شکم توصیف می شود. درد ممکن است به کمر و در برخی موارد به شانه راست 
نیز سرایت کند. تلاش کیسه صفرا برای حرکت دادن سنگ موجب شکل گیری 

درد می شود.
*زرد شدن پوست

اگر مجرای صفرا مسدود شده باشد، تجمع صفرا موجب افزایش تراکم ماده ای به 
نام بیلی روبین می شود. بیلی روبین ماده ای زرد رنگ است که کبد به طور معمول به 

صفرا تبدیل می کند.
تجمع بیلی روبین در بدن می تواند به شرایطی به نام زردی منجر شود که زرد شدن 
پوست بدن را به همراه دارد. با افزایش تراکم بیلی روبین در جریان خون، این ماده در 
پوست رسوب کرده و آن را زرد می کند. حتی سفیدی چشم های انسان نیز در این 

شرایط زرد می شوند.
*احساس بیماری یا استفراغ

جای شگفتی نیست که احساس درد در ناحیه شکم احساس استفراغ را در فرد 
ایجاد کند و درد ناشی از سنگ کیسه صفرا نیز از این شرایط مستثنی نیست. این 
امکان وجود دارد که درد با درد ناشی از گرفتگی عضلانی یا مشکلات دیگر مانند 
سوزش سردل اشتباه گرفته شود. با این وجود، تفاوت درد ناشی از سنگ کیسه صفرا با 
دلایل دیگر ممکن است در این باشد که احساس درد پس از غذا خوردن، یعنی زمانی 
که کیسه صفرا وارد عمل می شود، شکل می گیرد. حالت تهوع به اندازه درد شکمی 
نشانه ای شایع نیست، اما اگر حالت تهوع و استفراغ شدید وجود دارد، این نشانه ها به 

رسیدگی فوری و نظارت پزشکی نیاز دارند.
*تب کردن

سنگ کیسه صفرا موجب التهاب کیسه صفرا می شود که از نظر پزشکی به نام 
کولسیستیت شناخته می شود. یک دوره التهاب می تواند برای چند ساعت، یا حتی 

چند روز ادامه یابد. در این شرایط تب غیرمعمول نیست.
از دیگر دلایل التهاب کیسه صفرا می توان به مصرف الکل، عفونت ها، یا تومورهایی 
که مجاری صفراوی را مسدود می کنند، اشاره کرد، اگرچه سنگ کیسه صفرا دلیل 
شماره یک محسوب می شود. کولسیستیت به ویژه در صورت همراهی با تب نیازمند 

نظارت پزشکی است.
*ابتلا به پانکراتیت

بروز مشکل در لوزالمعده ممکن است ریشه در کیسه صفرا داشته باشد. کبد در 
کنار لوزالمعده قرار دارد که همانند صفرا آنزیم های گوارشی را در منطقه ای مشابه از 
دستگاه گوارش ترشح می کند. دو مجرا در نزدیکی روده با هم ملاقات می کنند، از این 

رو بروز مشکل در یکی از آن ها می تواند بر دیگری تأثیرگذار باشد.
یک سنگ کیسه صفرا ممکن است به حرکت درآمده و در مجرای لوزالمعده گرفتار 
شود که موجب التهاب و نشانه مشخص درد شکمی می شود. اگر به پانکراتیت - التهاب 

کبد - مبتلا هستید ممکن است تب و ضربان سریع نبض را نیز تجربه کنید.
*چاقی یا رژیم های غذایی سخت

اگر وزن خود را به سرعت کاهش داده اید یا به سطوح چاقی رسیده اید، ممکن است 
سنگ کیسه صفرا در این زمینه نقش داشته باشد. سنگ کیسه صفرا خود موجب 
کاهش وزن نمی شود، با این وجود رژیم های غذایی سخت که موجب کاهش وزن 
سریع می شوند می توانند شما را در معرض خطر بیشتری برای ابتلا به سنگ کیسه 

صفرا قرار دهند.
چاقی تعادل کلسترول، لسیتین و اسیدهای صفراوی را در کیسه صفرا بر هم می زند 
و حمل وزن اضافه می تواند تخلیه کیسه صفرا را دشوارتر ساخته و شرایط برای سخت 
شدن صفرای سرشار از کلسترول فراهم شود. در همین حال، کاهش وزن بیش از ۳ 
پوند )۱.۳۶ کیلوگرم( در هفته نیز می تواند تعادل کیسه صفرا را بر هم زده و تخلیه 

آن را دشوارتر سازد.
عمل های جراحی برای کاهش ظرفیت معده نیز می تواند به کاهش وزن سریع و 

درنتیجه شکل گیری سنگ های کیسه صفرا منجر شوند.
*تغییرات در ادرار یا مدفوع

تغییرات در رنگ ادرار و مدفوع می توانند نشانه ای از بروز مشکل در کیسه صفرا 
باشند. ادرار ممکن است ظاهری چای مانند به خود بگیرد، در شرایطی که مدفوع 
ممکن است رنگ روشن عجیبی داشته باشد. اگر با این نشانه ها به همراه علائم دیگر 

مواجه شده اید، مراجعه به پزشک بهترین گزینه است.
*بی اثر بودن داروهای ضد درد

اگر با درد مزمن در قسمت میانی بدن خود مواجه هستید که با مصرف داروهای 
ضد درد بدون نسخه نیز از بین نمی رود ممکن است مشکل از کیسه صفرا سرچشمه 

گرفته باشد.
نشانه ای دیگر عدم تسکین درد شکمی پس از خروج گاز است. پزشک خود را از 
این مسئله آگاه کنید زیرا می تواند در تشخیص سریع تر سنگ کیسه صفرا بسیار 

مؤثر باشد.
*آروغ زدن های بی دلیل

سنگ کیسه صفرا ممکن است موجب افزایش آروغ زدن و گاز کلی درون بدن شود، 
اگرچه دفع گاز نیز کمکی به تسکین شرایط نمی کند. گاز اضافه می تواند گاهی اوقات 
به واسطه مصرف برخی مواد غذایی مانند لبنیات شکل بگیرد، اما در مورد سنگ کیسه 

صفرا ممکن است کاهش در اشتها را نیز به همراه داشته باشد.
*حساسیت به غذاهای چرب

همه مواد غذایی موجب احساس درد در ناحیه شکم به واسطه سنگ کیسه 
صفرا نمی شوند، اما اگر اغلب غذاهای چرب مصرف می کنید ممکن است متوجه 
افزایش علائم شوید. افزایش حساسیت به وعده های غذایی چرب به دلیل آن 
است که چربی موجب انقباض کیسه صفرا می شود، که به طور بالقوه درد را 

تشدید می کند.
*عوامل خطرآفرین دیگر

در بسیاری از موارد سنگ کیسه صفرا، بیمار تا زمانی که یک سنگ موجب بروز 
انسداد نشود از این شرایط آگاه نمی شود. با این وجود، این که با افزایش درد ناشی از 
سنگ کیسه صفرا مواجه نیستید، دلیل بر آن نمی شود تا یک سبک زندگی پیشگیرانه 
را دنبال نکنید که شامل فعال بودن از نظر جسمانی، پرهیز از رژیم های غذایی سرشار 
از چربی و کلسترول، مصرف فیبر به میزان کافی، و صحبت با پزشک درباره داروهای 

حاوی استروژن می شود.

ترفندهایی برای افزایش 
سوخت و ساز چربی

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
بموجب اجراییه صادره از شعبه ۶ دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه ۹ اجرای 
احکام مدنی به  شماره ۹/۹۶ج/۱۲۸۱ - ثبت گردیده له آقای میلاد مقیمی علیه شرکت 
صنعت یدک و آقایان محمدحسین و حسن هر دو کتابی محکوم علیهم محکومند به 
پرداخت مبلغ /۶۸۱/۳۳۷/۰۰۰ ریال در حق محکوم له و مبلغ /۱۷۰/۴۸۲/۵۰۰ ریال به 
عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت پرداخت نماید ، محکوم له در قبال طلب 

خود انواع ورق فولادی معرفی کرده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده اند : 
مورخ ۱۱ /۹۷/۰۲ ضمن حضور در شعبه و مطالعه پرونده با همراهی خواهان ) آقای 
میلاد مقیمی ( به آدرس میدان ولیعصر ، بلوار خلیج فارس ، خیابان امیرکبیر ) یکم ( ، 
کوچه گلشن ۴ ، کارخانه صنعت یدک مراجعه و با کسب اجازه و هماهنگی با نگهبان و 
همراهی مسئول فنی ) آقای سلیمی ( نسبت به اجرای قرار اقدام کرده که نتیجه را به 

شرح زیر به عرض می رساند : 
۱-جرثقیل سقفی به ظرفیت حدودی ۲۵ تن ، دو پل با شماره شناسایی MJoo۴ و 
دهانه حدود ۱۷ متر و سایر متعلقات شامل ۴ عدد دینام ، بالابر ، دو ریل موازی بطول 
حدود ۶۵ متر ، کالسکه ، تابلو برق و .... روی کار سوار در سالن لوله سازی و داربست به 

ارزش تقریبی ۳۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۲- جرثقیل سقفی به ظرفیت حدودی ۲۵ تن ، دو پل با شماره شناسایی MJoo۵ و 
دهانه حدود ۱۷ متر و سایر متعلقات شامل ۴ عدد دینام ، بالابر ، دو ریل موازی بطول 
حدود ۶۵ متر ، کالسکه ، تابلو برق و ... روی کار سوار در سالن لوله سازی و داربست به 

ارزش تقریبی ۳۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۳- جرثقیل سقفی به ظرفیت حدودی ۱۵ تن ، دو پل با شماره شناسایی MJoo۸ و 
دهانه حدود ۱۱ متر و سایر متعلقات شامل ۴ عدد دینام ، بالابر ، دو ریل موازی بطول 
حدود ۳۵ متر ، کالسکه ، تابلو برق و ... باز شده روی زمین در سالن لوله سازی و داربست 

به ارزش تقریبی ۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۴- جرثقیل سقفی به ظرفیت حدودی ۱۲ تن ، دو پل فاقد شماره شناسایی و دهانه 
حدود ۱۷ متر و سایر متعلقات شامل ۴ عدد دینام ، بالابر ، دو ریل موازی بطول حدود 
۵۵ متر ، کالسکه ، تابلو برق و ... روی کار سوار در سالن قالبهای خاص به ارزش تقریبی 

۲۶۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۵- جرثقیل سقفی به ظرفیت حدودی ۵ تن ، تک پل فاقد شماره شناسایی و دهانه 
حدود ۱۷ متر و سایر متعلقات شامل ۴ عدد دینام ، بالابر ، دو ریل موازی بطول حدود 

۵۵ متر ، کالسکه ، تابلو برق و ... روی کار سوار در سالن قالبهای خاص به ارزش تقریبی 
۱۸۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

۶- جرثقیل سقفی به ظرفیت حدودی ۷ تن ، دو پل فاقد شماره شناسایی و دهانه 
حدود ۱۱ متر و سایر متعلقات شامل ۴ عدد دینام ، بالابر ، دو ریل موازی بطول حدود 
۳۵ متر ، کالسکه ، تابلو برق و ... روی کار سوار در سالن قالبهای خاص به ارزش تقریبی 

۱۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
۷- باسکول ۶۰ تن به ابعاد حدود ۱۶*۳ متر روبروی سالن قالبهای خاص با سایر 

متعلقات به ارزش تقریبی ۲۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال
لازم به ذکر است کلیه اقلام توقیفی مستعمل و منقول می باشند . در پایان ارزش کل 
اقلام توقیفی مبلغ ۱/۴۹۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال ) یک میلیارد و چهارصد و نود و پنج میلیون 

ریال ( برآورد می گردد .
و مقرر گردیده موارد فوق الذکر در تاریخ ۱۳۹۷/۰۵/۰۸ ساعت ۹/۰۰ الی ۰۹/۳۰ صبح 
به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از 
مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از 
مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ 
کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده 
مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف یکماه از 
تاریخ مزایده بپردازد . این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد 

جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم - رضا زارعی

----------------------------------------
متن آگهی

متن آگهی : آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
به خوانده : احمد آرام به نشانی مجهول المکان

خواهان : محمدحسین اردستانی فرزند غلامرضا دادخواستی به طرفیت خوانده فوق 
الذکر به خواسته مطالبه سهم الشرکه – مطالبه خسارت دادرسی – مطالبه خسارت 
تاخیر تادیه که جهت رسیدگی به شعبه پنجم دادگاه عمومی حقوقی دادگستری 
شهرستان قم واقع در خیابان ساحلی ، جنب زندان ساحلی ، دادگاه های حقوقی ، طبقه 
اول ، شعبه پنجم دادگاه عمومی حقوقی ارجاع و به کلاسه پرونده فوق الذکر ، وقت 

رسیدگی آن ۹۷/۵/۱۳ ساعت ۱۰ تعیین شده است . نظریه مجهول المکان بودن خوانده و 
به تجویز ماده ۷۳ قانون آیین دادرسی دادگاههای عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور 
دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده پس از نشر 
آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم 
دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد در غیر 

این صورت دادگاه غیابی رسیدگی و تصمیم مقتضی اتخاذ می نماید .
علیرضا سلمانی 

مدیر دفتر شعبه پنجم دادگاه حقوقی شهرستان قم
----------------------------------------

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی 
اگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13ایین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختما نهای فاقد سند رسمی 
/ دوم   اول  رای شماره ۱۳۹۷۶۰۳۱۶۰۰۱۰۰۱۰۸۰ مورخ۱۳۹۷/۰۳/۱هیات  برابر    
موضوع قانون تعیین  تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک  تصرفات مالکانه بلامعارض آقای روح 
اله رسولی  فرزندمحمد   ش ش ۸۳۷ صادره از همدان  در ششدانگ یک باب ساختمان  
پوکه فروشی با کاربری تجاری مسکونی به مساحت ۵۳۹/۴۰ د ر قسمتی از پلاک ۸ 
فرع از ۱۳۹  اصلی مفروز و مجزی شده واقع در بلوار شهید شمشادیان سه راهی شهرک 
تعاون خریداری از مالک رسکی آقا برار معتضدی محرز گردید لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود و در صورتی که اشخاص  نسبت به 
صدور سند  مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند  می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی 
به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم  و پس از اخذ رسید , ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض , دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدهی 
است در صورت انقضای مدت مذ کور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول  : 97/3/27
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1397/4/12
جعفر نظری  رئیس ثبت اسناد واملاک

کیسه شدن در حمام یکی از سنت های قدیمی 
ایرانیان می باشد. در قدیم در حمام های عمومی 
کیسه می کشیدند. در این خبر از مزایای کیسه شدن 

از دیدگاه طب سنتی را بررسی می کنیم.
 اجداد ما از دیرباز در حمام از کیسه و لیف با الیاف  
طبیعی خصوصاً الیاف  پشمی استفاده می کردند،  آیا 
تا به حال از خود پرسیده ایم که چرا ایرانیان از کیسه 
و لیف برای پاکسازی سطح پوست خود استفاده 
از  کشورها  برخی  مانند  نمی شود  مگر  می کردند، 

وسیله ای مثل فرچه استفاده کرد؟
بدن انسان پوشیده از کرک و مو است در برخی 
افراد، مشکی و درشت و قابل رؤیت و در برخی افراد، 
ظریف و بور که می تواند محل مناسبی برای تجمع 
آلودگی ها و میکروبها باشد؛ کیسه و لیف پشمی 
که دارای الکتریسیته ساکن است به کمک پرزهای 
باعث می شوند  و  بلند می کنند  را  این موها  خود 
تمام پوست به راحتی پاک و عاری از کثافات شود؛ 
ظرافت الیاف طبیعی و نوع بافت کیسه ها و لیف ها 
سبب می شود تا منافذ پوست کاملًا پاکسازی شوند 
و گردش خون سریعتر گشته و با تسهیل کار قلب، 

انسان احساس شعف و سرزندگی کند.
بنا به گفته "حکیم عقیلی خراسانی"مالیدن پشم بر 
پوست، از بین برنده بسیاری از امراض، مانند خارش 
شدید پلک و نیز بثورات ریز سرخ رنگ در بدن است 
و برای دردهای بدن بر اثر کوفتگی و ضربه خوردن 
و زمین خوردن پیش می آید، مالش عضو با کیسه 
پشمی مناسب است حتی بر زخم های بسیار شدید 
مانند جای گاز گرفتن سگ هار و زخم های عفونی 
نیز مفید است. سخت کننده و محکم کننده پوست 
بدن بوده و برای کسانی که  بیماری های سردمزاج 
دارند و دردهایی نظیر روماتیسم دارند نیز مفید است.

فواید کیسه کشیدن از زمان های قدیم
است:  آمده  دلاکیه  رساله  ارزشمند  کتاب  در 

"بدان که کیسه کشیدن در حمّام بسیار نافع است 
از آن جمله چرک را زایل می کند  و خواص دارد 
و شیاطین )میکروبها( به آن واسطه از انسان دور 
می شوند و مسامات بدن را باز می کند و بخار بدن را 
بیرون می  کند و بدن را نرم می کند و خیالات را کم 
می نماید و جرب و قوبا و سودا و خشکی را از بدن 
دور می کند و جوشش ها را منع می کند و اختلاجات 
و پریدن اعضا را برطرف می کند و کسالت و تمدّد را 
می  برد و بدن را سبک می کند و خفگی قلب را کم 
می کند و کیسه بر سر کشیدن باعث دفع بخارات 
سر می شود خلاصه منافع بسیار دارد و ترک آن از 
حکمت نیست ولی باید کیسه بسیار زبر و بسیار نرم 
نباشد که زبرش باعث فساد جلد می  شود و جلد را 

مقشّر می کند و خراش می رساند و نرم آن ازاله چرک 
نمی کند و بهترین کیسه  ها، کیسه  هاى پشمینه است 
که خالی از مو باشد و بسیار لطیف باشد و سوراخ 

نشده باشد".
"اگر کسی بدنش از کیسه کشیدن متالّم می شود 
بدن را به روغنی اگر چرب کند بهتر است و الَم کیسه 
را رفع می کند و اگر بدن را کیسه ببرد و سوزش در 
بدن پیدا کند استعمال گلاب بر آن و استعمال روغن 
گل سرخ بر آن نافع است و رفع آسیب آن را می کند؛ 
اگر بدن به کیسه نازک شود، حنا به روى آن ببندد و 
بر بدن در حمّام حنا مالیدن باعث کلفتی و سختی 
پوست می شود، از این جهت نوره که پوست را نازک 

می کند، حنا مالیدن بسیار نافع است".

فوایدکیسهشدندرحمامازدیدگاهطبسنتی
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معاون هماهنگی امور اقتصادی و منابع انسانی استانداری قم:

استانقماختیاریدرخاموشیهاندارد
معاون هماهنگی امور اقتصادی و منابع انسانی استانداری قم گفت: متاسفانه برخی 
از خاموشی های اخیر در استان قم مشکلاتی را برای تولید کنندگان به وجود آورده 
اما استان قم اختیاری در خاموشی ها ندارد و این صرفه جوئی ها از سوی وزارت نیرو 

ابلاغ شده است.
مهرداد غضنفری ظهر دیروز در سیزدهمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در 
سالن جلسات امام جواد)ع(استانداری قم عنوان کرد: همه مسئولان و مدیران وظیفه ای 

مهم در رفع موانع تولید دارند که باید بدان اهتمام ورزند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی و منابع انسانی استانداری قم افزود: قم ابتکارات خوبی 
در زمینه تنظیم سند اشتغال و سرمایه گذاری استان و کمیته نظارت سازمان صنعت و 

معدن داشته که می تواند الگوی خوبی برای کشور باشد.
وی تصریح کرد: امید است مسئولان کشوری با توجه به خروجی قم در تنظیم سند 
اشتغال و سرمایه گذاری استان و کمیته نظارت تمهیدات لازم را در جهت رفع موانع 

داشته باشند.
وی ادامه داد: کاهش نرخ بیکاری و توسعه اشتغال با توسعه زیرساختهای تولید یکی 

از سیاست های مهم دولت است.
غضنفری در مورد رویکرد کمیته های نظارت بر تسهیلات رونق تولید خاطرنشان کرد: 
یکی از دغدغه های فعلی فعالیت واحدهای تولیدی غیر مجاز است که فعالیت آن ها 

علاوه بر فرار مالیاتی، موجب تضییع حقوق واحدهای مجاز می شود.
وی تاکید کرد: کمیته های نظارتی باید بر فعالیت این واحدهای غیر مجاز رسیدگی 
کنند و زمینه را برای توقف این واحدها و یا اخذ مجوز فراهم سازند و با تدابیر لازم این 

واحدها ساماندهی گردند.
معاون استاندار قم در خصوص رسیدگی به مشکلات واحدهای تولید کننده در 
شهرک های صنعتی یادآور شد: یکی از مشکلات مطرح شده تامین گاز و انتقال آن به 

برخی از واحدها بوده که در حال حاضر بخشی از کمبودها رفع شده است.
وی بیان کرد: متاسفانه برخی از خاموشی های اخیر در استان قم مشکلاتی را برای 
تولید کنندگان به وجود آورده اما استان قم اختیاری در خاموشی ها ندارد و این صرفه 
جوئی ها از سوی وزارت نیرو ابلاغ شده است. غضنفری تصریح کرد: صرفه جوئی در 

مصرف برق می تواند کمبودهای موجود را رفع نماید و مانع از خاموشی شود.
وی در پایان با تاکید بر پیگیری پرونده های ارجاعی در جهت دریافت تسهیلات 
گفت: بانک ها با نگاه کارشناسی و بر اساس اولویت ها به وضعیت این پرونده ها 

رسیدگی نمایند. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم عنوان کرد 

کاهش۱۰درصدیمصرفبرق،راهکار
جلوگیریازخاموشی

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان قم کاهش ۱۰ درصدی مصرف برق را راهکار 
اساسی پیشگیری از خاموشی های ناشی از کمبود تولید برق عنوان کرد. 

مهندس مهدی آهنین پنجه با اشاره به افزایش دمای هوا و در پی آن افزایش مصرف 
برق و پیش بینی اداره کل هواشناسی مبنی بر تداوم گرما طی ایام پیش رو اظهار 
داشت:برای تامین برق پایدار بیش از هر زمان دیگر به مدیریت مصرف برق نیازمندیم 
و برای جلوگیری از خسارت به صنعتگران پرتلاش استان، پیشنهاد شد در صورت 
کمبود تولید برق با توجه به توافق نامه همکاری با صنایع،برق شهرک های صنعتی 
شکوهیه،محمودآباد،سلفچگان و جاده قدیم کاشان ،فقط از ساعت ۱۲ الی ۱۵:۳۰ آنهم 

کمتر از ۲ ساعت خاموش گردند. 
وی تصریح کرد:با توجه به اینکه اغلب صنایع در ساعات ۱۲ الی ۱۶ با توزیع برق قم 
همکاری داشته و نسبت به کاهش مصرف برق خود اقدام نموده اند لذا به مرکز کنترل 
شبکه فوق توزیع پیشنهاد شد در صورت کمبود تولید برق، قطع فیدر های صنایع فقط 
در بازه زمانی ۱۲ الی ۱۵:۳۰قرار بگیرد تا آن شرکت ها در سایر ساعات شبانه روز با 

مشکل قطعی ناشی از کمبود تولید برق مواجه نشوند. 
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان در ادامه بیان کرد: سایر مشترکین صنعتی که 
تاکنون نسبت به انعقاد تفاهم نامه همکاری با شرکت توزیع نیروی برق استان قم اقدام 
نکرده اند، می توانند جهت مشارکت در طرح های کاهش پیک بار از طریق دفتر 

مدیریت مصرف این شرکت اقدام کنند. 
وی یادآور شد:صنایع بزرگ استان قم که دارای فیدر اختصاصی می باشند و حداقل 
روزانه به مدت سه ساعت در طرح های مدیریت پیک بار مشارکت فعال دارند،علاوه بر 
بهره مندی از پاداش این همکاری، از لیست خاموشی های ناشی از کمبود تولید برق 

نیز خارج شده اند. 
 

 قائم مقام شهردار قم خبر داد

افتتاحچندپروژهشهریهمزمانبادههکرامت
قائم مقام شهردار قم از افتتاح چندین پروژه شهری همزمان با دهه کرامت در شهر 

مقدس قم خبر داد.
با  بزرگداشت دهه کرامت  ابراهیم معتمدی، در دیدار اعضای شورای هماهنگی 
آیت الله سعیدی که در سالن محراب صورت پذیرفت از اهتمام سازمان فرهنگی و 
ورزشی شهرداری قم نسبت به اجرای برنامه های مختلف در دهه کرامت خبر داد و 
گفت: جمع آوری متدکیان و برخورد با ناهنجاری ها نیز امسال بهتر از سال گذشته 
دنبال می شود. عضوشورای بزرگداشت دهه کرامت استان قم بابیان این که امسال نیز 
بهره برداری از پروژه های عمرانی به مناسبت دهه کرامت در دستور کار قرارگرفته است، 
ابراز داشت: بخش قابل توجهی از پروژه های بزرگ شهری، منطقه ای و محلی به مناسبت 

دهه کرامت افتتاح می شود. 
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان قم  نیز در این دیدار از برگزاری همایش امامزادگان 
در امامزاده سید معصوم )ع( در منطقه نیروگاه هم زمان با دهه کرامت خبر داد و اظهار 
داشت: بر اساس برنامه ریزی های صورت گرفته این همایش با حضور آیت الله سعیدی 

امام جمعه قم برگزار خواهد شد. 
حجت الاسلام سید اسماعیل حسینی مقدم از اختصاص یک روز از دهه کرامت برای 
بزرگداشت امامزادگان قم خبر داد و گفت: برپایی محافل انس با قرآن کریم، برگزاری 
جشن های مذهبی، اجرای نیات واقفین در مورد کمک رسانی به نیازمندان، مستمندان 
و بیماران و سرکشی از خانواده های شهدا به عنوان دیگر برنامه های فرهنگی اوقاف در 

دهه کرامت دنبال می شود.
 وی ادامه داد: برپایی خیمه های معرفت از دیگر برنامه هایی است که همواره مورد 
استقبال مطلوب زائران قرارگرفته است و در این دهه کرامت نیز با همکاری معاونت 

فرهنگی حرم مطهر دنبال می شود.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم  خبرداد

کشف۲۱گرمشیشهودستگیری۲نفرقاچاقچی
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از کشف ۲۱ گرم مواد مخدر از نوع"شیشه" 

و دستگیری ۲ نفر قاچاقچی در استان خبرداد. 
سرهنگ  غلامعباس بلفکه  اظهار داشت: در پیگیری های مأموران پلیس مبارزه با 
مواد مخدر استان "اصفهان" بر روی عناصر اصلی تهیه و توزیع مواد مخدر، مشخص شد 
۲ نفر قصد دارند مقادیری مواد مخدر "شیشه" را توسط یک دستگاه خودروی "پژو" از 
"پایتخت" به " کاشان" منتقل و از استان قم عبور کنند که بلافاصله موضوع در دستور 

کار مأموران این پلیس قرار گرفت. 
 وی افزود: در ادامه با هماهنگی مقام قضائی، تیم پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم 
به محورهای مواصلاتی استان اعزام که با تلاش مأموران خودروی موصوف شناسایی و 
متوقف شد. سرهنگ بلفکه ادامه داد: ماموران خودروی مذکور را برای بررسی بیشتر به 

مقر پلیس مبارزه با مواد مخدر استان، منتقل کردند.
وی بیان داشت: در بازرسی تخصصی از خودروی پژو، مقدار ۲۱ گرم مواد مخدر از 

نوع شیشه کشف شد.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان خاطرنشان کرد: نهایتاً متهمان پس از تشکیل 

پرونده برای انجام مراحل قانونی مناسب، روانه زندان شدند.

رئیس پلیس آگاهی استان قم  خبرداد

دستگیریسارقحرفهایمغازهواعترافبه7
فقرهسرقت

رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری سارق حرفه ای مغازه و اعتراف وی به ۷ فقره 
سرقت در سطح استان خبر داد. 

سرهنگ احمد کرمی اظهار داشت: در پی وقوع یک فقره سرقت مغازه در استان، 
موجب شد تا شناسایی و دستگیری سارق با جدیت در دستور کار کارآگاهان پلیس 

آگاهی استان قرار گیرد.
وی افزود: ماموران با انجام یکسری اقدامات پلیسی موفق شدند سارق را در یکی از 

محلات استان، شناسایی و در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر کنند.
سرهنگ کرمی ادامه داد: در تحقیقات کارآگاهان پلیس آگاهی استان نهایتاً متهم با 

مواجهه دلایل و مستندات، به ۷ فقره سرقت مغازه در سطح استان اعتراف کرد.
رئیس پلیس آگاهی استان ابراز داشت: متهم به انضمام پرونده تشکیل شده به مرجع 

قضائی استان معرفی و پس از صدور قرار قانونی مناسب روانه زندان شد.
سرهنگ کرمی در پایان به کسبه داران توصیه کرد: همواره سعی کنید درب های 
مغازه را از نوع کرکره ای مشبک استفاده کرده و شب ها نیز روشنایی کافی در آنها 

وجود داشته باشد.

در سه ماهه نخست سال جاری رقم خورد 

رشد3۶درصدیورودمسافربهایستگاه
راهآهنقم

مدیر کل راه آهن قم با اشاره به افزایش  روزانه استقبال مردم از قطار به عنوان  وسیله 
حمل و نقل ایمن و ارزان  برای مسافرت  گفت :در سه ماهه نخست سال جاری با ورود 
۲۷۰ هزارو سیصدونود و هفت نفر به ایستگاه مرکزی  راه آهن قم  رشد ۳۶ درصدی و نیز 
با خروج۲۸۵  هزار و ششصدو چهل و چهار نفر از  راه آهن قم ۳۱ درصد رشد را شاهد 
بودیم. محسن اعتماد در این رابطه ضمن تاکید برمزیتهای استفاده از قطار خاطر نشان 
کرد:حمل و نقل ریلی از دو منظر حائز اهمیت است یکی از نظر صرفه جویی در  مصرف 
سوخت که یک بیستم نسبت به جاده است و دیگری در مقایسه با سایر طرق  حمل و 
نقلی از ایمنی نسبتا  بالایی  برخوردار است ، شاید یکی از ایمن ترین وسایل حمل و نقلی  
راه آهن  باشد که تلفات جانی و مالی آن   بسیار محدود و ناچیز است. وی ایستگاه راه آهن  
قم را سومین ایستگاه مسافری از نظر جابجایی مسافر در بین  ایستگاههای سایر مناطق 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران دانست و عنوان کرد:راه آهن قم با جابجایی ۱۵۵۰۶۱ نفر 
در سه ماهه نخست سال ۱۳۹۷به عنوان سومین ایستگاه مسافری در بین مناطق ۱۹ گانه 
راه آهن کشور شناخته شده است. اعتماد همچنین اضافه کرد:یکی از اولویت های راه آهن 
قم افزایش   تعداد قطار های مسافری و حجم جابجایی مسافر است که در همین راستا 
اقداماتی چون ارتقای امکانات  داخل ایستگاهی،توسعه فضا و سکوهای ایستگاه راه آهن قم 
و نیز افزایش خدمات  رفاهی در داخل قطار ها به منظور تامین آسایش مسافرین در طول 
سفر با قطار  می باشد. وی گفت :یکی از نکاتی که  برای مردم و مسافرین حائز اهمیت 
است و دراستقبال مردم از قطار نقش موثری دارد  کاهش زمان سیر و حرکت  قطار ها 
و نیز کاهش تاخیرات حرکت از مبدا  است  که راه آهن قم در سال ۹۶  موفق شد  به 
طور متوسط ۶/۳ ثانیه تاخیر حرکت ازمبدا  قطارهای مسافری را در کار نامه کاری خود 
به ثبت برساند. مدیر کل راه آهن قم در پایان تاکیدکرد:امیدواریم با توسعه زیرساخت های 
ریلی استان هم از منظر توسعه خطوط وخدمات ایستگاهی و هم از منظر پروژه های دو 
خطه و ارتقای سیستم های علایم و ارتباطات الکتریکی سفر خوب و ایمنی را برای زائرین 

و مجاورین کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه )س( داشته باشیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان:

آبدراصفهانجیرهبندینمیشود
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان گفت: به هیچ وجه دنبال جیره بندی آب در 

اصفهان نیستیم؛ چرا که معایب انجام این طرح بسیار بیشتر از محاسن آن است.
هاشم امینی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به اخبار اخیر مبنی بر جیره بندی آب در 
اصفهان اظهار کرد: تاکید وزیر نیرو این است که به هیچ عنوان آب در هیچ کجا جیره بندی 

نشود و به هر نحوی که شده تامین آب در استان  صورت گیرد.
وی افزود: در استان اصفهان برای تامین آب قرار شده که از آب سد زاینده رود، حفر چاه 

و چاه های استیجاری استفاده شود و به هر نحوی که شده مانع از جیره بندی آب شویم.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اصفهان با بیان اینکه در بحث توزیع نیز قرار شده به 
نحوی عمل شود که با کمترین میزان افت فشار روبه رو شویم، اظهار کرد: در برخی نقاط 
شاهد افت فشار و قطع آب بوده ایم که آن هم در سریع ترین زمان ممکن برطرف شده 
است. امینی تصریح کرد: به لحاظ مشکلات فنی و خدماتی جیره بندی آب معایب زیادی 
را در بر دارد و به همین دلیل سیاست شرکت آب و فاضلاب اصفهان این است که به 
هیچ عنوان جیره بندی آب صورت نگیرد. در همین راستا علی اکبر بنی طبا - سخنگوی 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان - نیز اعلام کرد که آب اصفهان در هیچ مقطعی نه 
به طور دائم و نه به صورت موقت، جیره بندی نشده و مباحثی که پیرامون سهمیه بندی 
آب در اصفهان مطرح می شود، شایعه و شیطنت برخی رسانه ها است.وی با بیان اینکه 
افت فشار آب را در اصفهان می پذیریم، اما اینکه آب در این شهر جیره بندی شده، کذب 
محض است، گفت: سناریوی جیره بندی آب در اصفهان تنها با دستور وزارت نیرو و وزیر 

نیرو عملیاتی خواهد شد و اکنون برنامه ای برای این کار نداریم.

رییس اداره نگهداری پل وابنیه اداره کل راهداری استان قم خبرداد 

آغازعملیاتاجراییطرحاحداثپلطغرود
رییس اداره نگهداری پل وابنیه اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  گفت 
:درراستای تامین حداکثری ایمنی و کاهش نقاط پر تصادف محورهای جاده ای استان قم 
، طرح احداث پل طغرود ) واقع در محور قم - آوه ( عملیاتی شد .  عباس شکوری رییس 
اداره نگهداری پل وابنیه فنی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم با اعلام 
این  خبر اظهارداشت :هزینه اجرایی این پروژه بالغ بر ۲۴ میلیارد ریال است که از محل 
اعتبارات سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای تامین منابع شده است . وی بازه زمانی 
اجراو تکمیل پروژه را هشت ماهه عنوان کرد وابراز امیدواری نمود : انشالله درپایان دی 
ماه سالجاری شاهد آغاز بهره برداری ازاین پروژه مهم جاده ای باشیم .شکوری درخصوص 
مشخصات فنی پل درحال احداث طغرود توضیح داد : طول عرشه پل ۶۳ متر و عرض آن 
۱۳ متر می باشد . وی ادامه داد : ارتفاع آزاد پل ، پنج متر و دارای سه دهانه می باشد که به 
موازات پل جانبی احداث میگردد . رییس اداره نگهداری پل وابنیه فنی اداره کل راهداری 
و حمل ونقل جاده ای استان قم نوع سازه پل را بتنی دانست و اظهار داشت : جهت مقابله 
با آب شستگی ) به دلیل نوع خاک محل ( ۲۸ پایه به صورت شمع ستون طراحی شده 
که جهت استقرار هریک از پایه ها ، چاههایی به ارتفاع ۱۲ متر وقطر دهانه ۱/۲۰ حفر 
گردیده است  مسئول نگهداری پل و ابنیه فنی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان قم درخاتمه ضمن توضیح در خصوص ضرورت احداث پل طغرود به دلیل دوبانده 
شدن محور و تفکیک مسیر رفت وبرگشت ، عنوان کرد : بی شک ، رعایت کامل جوانب 
ایمنی جاده ای وتعامل با عوامل اجرایی این طرح  توسط رانندگانی که درمحور قم - آوه 

تردد می نمایند ، نقشی ارزنده در تکمیل و تحویل به موقع پروژه دارد  

معاون میراث  فرهنگی استان قم   خبرداد

آغلزمرمتخانههایتاریخیعربشاهی
دراستانقم

معاون میراث  فرهنگی استان قم  گفت :خانه های تاریخی عربشاهی در شهر کهک واقع 
در استان قم، بازمانده از دوره قاجار که در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است، به همت 

اداره کل میراث فرهنگی استان قم مرمت می شود.
عمار کاوسی با اشاره به اینکه مرمت این خانه تاریخی از محل اعتبارات استانی صورت 
گرفته است گفت: برای مرمت و احیای این دو اثر تاریخی ۷۰۰ میلیون ریال اعتبار 
هزینه خواهد شد. وی افزود: خانه های تاریخی عربشاهی شهر کهک شامل خانه شیخ 
باقر عربشاهی به شماره ثبت ۱۴۷۸۱ و خانه دکتر علی محمد عربشاهی به شماره ثبت 
۱۴۷۸۱ است که به ترتیب در سال های ۱۳۸۳ و ۱۳۸۴ در فهرست آثار ملی ایران به 
ثبت رسیده است. معاون میراث فرهنگی استان قم ادامه داد: خانه های عربشاهی مربوط 
به اواخر دوره قاجار است. مصالح به کار رفته در این دو اثر آجر و خشت بوده و برای 
زیرسازی ها از سنگ استفاده شده است. نماهای داخلی و خارجی از کاهگل است و نمای 
اصلی بنا کاملًا قرینه و دارای یک ایوان مرکزی است. این اثر در حال حاضر متروکه است. 
وی گفت: یکی از دلایل متروکه بودن خانه های عربشاهی که موجب آسیب دیدگی شدید 
آن در دهه اخیر شده است، عدم سکونت در آن بود. درب و پنجره های چوبی بنا از بین 
رفته و بارش باران موجب آسیب های به بنا شده است. کاوسی ادامه داد: این عملیات شامل 
آوار برداری، حفاظت اضطراری، مرمت جزرها، مرمت و سبک سازی طاق ها می باشد. 
وی  در پایان تصریح کرد: با توجه به آب و هوای مطبوع بخش کهک و و جود جاذبه های 
طبیعی و تاریخی که هر رهگذری را به سوی خود جذب می کند، خانه های تاریخی عرب 

شاهی می تواند به عنوان مهمانسرای سنتی، کاربری مناسبی داشته باشد.

رئیس اداره آموزش و پرورش استثنایی استان قم خبر داد

تحصیلهزارو939نفردانشآموزاستثناییدرقم
رئیس اداره آموزش و پرورش استثنایی استان قم از تحصیل هزار و ۹۳۹ نفر دانش آموز 

استثنایی در سال ۹۷ـ۹۶ در قم خبر داد.
سیداحمد آقامیری با اشاره به آمار دانش آموزان استثنایی استان قم اظهار کرد: هزار 
و ۹۳۹ نفر دانش آموز استثنایی سال ۹۷ـ۹۶ در ۳۲ مدرسه و ۲۰۳ کلاس درس در 
قالب مدارس خاص و تلفیقی مشغول به تحصیل شدند. وی خاطرنشان کرد: تعدادی 
از دانش آموزان در ۳۲ مدرسه خاص تحصیل می کنند البته طرح تلفیقی وجود دارد که 
دانش آموزان در صورت توانایی لازم می توانند در این مدارس پذیرش شوند. رئیس اداره 
آموزش و پرورش استثنایی استان قم با بیان اینکه دانش آموزان کم شنوا و دانش آموزانی 
که می توانند از فرآیندهای عادی تحصیل استفاده کنند به مدارس عادی فرستاده می شوند 
گفت: یک معلم رابط برای آنها تعیین می شود تا در مدارس عادی آنها را پشتیبانی کند. 
وی خاطرنشان کرد: هزار و ۴۱۸ نفر دانش آموز در مدارس خاص و ۴۶۱ نفر دانش آموز در 
مدارس عادی به صورت تلفیقی مشغول به تحصیل هستند. آقامیری ضمن تفکیک آمار 
دانش آموزان استثنایی گفت: دانش آموزان استثنایی شامل ۴۲۹ نفر آسیب دیده شنوایی، 
۱۱۳ نفر آسیب دیده بینایی، ۲۰۵ نفر آسیب دیده حرکتی، ۴۵ نفر آسیب دیده اوتیسم و 
هزار و ۱۴۷ نفر آسیب دیده ذهنی هستند. وی عنوان کرد: دانش آموزان کم توان ذهنی 
نسبت به سال گذشته رشد دارد که یکی از دلایل آن بحث مهاجرت است. وجود حرم 
حضرت معصومه)س( بسیاری افراد به قم می آیند که این امر سبب شده پس از مشهد 
بیشترین دانش آموزان استثنایی در قم وجود داشته باشد. وی یادآور شد:  در بخش آسیب 
شنوایی و بینایی کاهش وجود دارد و دانش آموزان آسیب دیده شنوایی با کاشت حلزون به 
مدارس عادی وارد شدند. رئیس اداره آموزش و پرورش استثنایی استان قم با بیان اینکه 
مشکل سرویس ایاب و ذهاب دانش آموزان استثنایی همچنان وجود دارد گفت: مدارسی 
که به صورت استانی هستند والدین برای تأمین سرویس ایاب و ذهاب متحمل هزینه 

سرویس می شوند که در زمینه تأمین بخشی از هزینه ها به آنها کمک خواهد شد.

صادقی در مراسم  معارفه معاون جدید سیاسی امنیتی استانداری قم : 

مدیران استان باید اعتدال و میانه روی را سرلوحه کار خود قرار دهند 
سید محمد رضا هاشمی به عنوان معاون جدید 
سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم، طی آیینی 

با حضور استاندار این استان معرفی شد. 
روابط عمومی استانداری قم روز دوشنبه اعلام کرد 
که در این آیین همچنین از ۲ سال خدمات ارزنده 
احد جمالی معاون سابق سیاسی امنیتی و اجتماعی 

استانداری قم تقدیر به عمل آمد.
استاندار قم در این آیین با اشاره به سابقه انقلابی 
و سیاسی استان قم اظهار داشت: نخستین حرکت 
های منتهی به انقلاب اسلامی از این استان آغاز شد.
سید مهدی صادقی با بیان این که در سال های 
پس از پیروزی انقلاب اسلامی نیز قم همیشه منشاء 
 تحولات مذهبی و سیاسی بوده است، روی کار آمدن 
دولت تدبیر و امید با شعار اعتدال را مورد توجه قرار 
داد و افزود: مدیران استان باید با رعایت مشی دولت، 

اعتدال و میانه روی را سرلوحه کار خود قرار دهند.
وی همچنین با اشاره به دشمنی های آمریکا در 
سال های پس از انقلاب اسلامی، گفت: مسئولان 
آمریکا هیچ گاه دشمنی خود را تا این حد عیان و 

روشن ابراز نکرده اند.
وی افزود: مسئولان آمریکا بدنامی حاصل از خروج 
از برجام برای این کشور را برای خود خریدند تا به 

یکی از دو هدف مدنظر خود دست یابند.
از این اهداف این کشور را تسلیم  صادقی یکی 
کردن نظام جمهوری اسلامی عنوان کرد و گفت: 
همه عقلای نظام بر این باورند که این مساله با منافع 
و  نیست  وجه سازگار  هیچ  به  اسلامی  جمهوری 
آمریکایی ها نیز به این نتیجه رسیده اند که این کار 

عملی نخواهد بود.
استاندار قم هدف دیگر آمریکایی ها را فروپاشی 
از درون دانست و افزود: دشمن به دنبال استفاده 
از فرصت نارضایتی های مردم برای ایجاد شورش 
عمومی است که مقابله با آن همدلی و اتحاد همه 

گروه ها و قشرهای مردم را می طلبد.
وی بیان داشت: در چنین شرایطی همه گروه های 
سیاسی نیز باید یکدل و متحد باشند تا آمریکایی ها 

از این هدف خود نیز مایوس شوند.

*ایجاد همگرایی در بین نیروهای سیاسی قم 
دلسوزی  روی  از  افراد  بعضی  گاهی  افزود:  وی 
انتقاداتی را به بخش های مختلف نظام وارد می 
و  عمومی  اعتماد  رفتن  بین  از  موجب  که  کنند 

سرمایه های اجتماعی نظام می شود.
صادقی بیان داشت: نمی توانیم در چند جبهه با 
جنگ روانی دشمن مقابله کنیم، اقتصاد و تولید را 
رونق دهیم و از سویی با جریان های سیاسی نیز 

اختلاف داشته باشیم.
استاندار قم ادامه داد: نظام پیکره واحدی است که 
صدمه زدن به هر یک از بخش های آن در شرایط 

حاضر، بازی در زمین دشمن است.
صادقی، ایجاد همگرایی در بین نیروهای سیاسی 
قم را رمز موفقیت معاون جدید سیاسی امنیتی و 
اجتماعی دانست و گفت: باید مشی و روش اعتدالی 
همواره در بخش های مختلف استان مورد توجه قرار 

بگیرد.
وی در پایان از فعالیت های احد جمالی معاون 

سابق سیاسی امنیتی استانداری قم، قدردانی و برای 
وی آرزوی موفقیت کرد.

*بالاترین سرمایه های نظام اسلامی مردم 
هستند 

معاون جدید سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار 
قم نیز در این جلسه، حوزه فعالیت این معاونت را 
وسیع و دارای حساسیت عنوان کرد و گفت: امنیت 
بسترساز  اساسی  های  اولویت  از  یکی  عنوان  به 

هرگونه فعالیت سیاسی و اقتصادی می باشد.
هاشمی با بیان این که وحدت و انسجام بین قوای 
مختلف و گروه های سیاسی از ضروریات شرایط 
بالاترین سرمایه  داشت:  بیان  است  حاضر کشور 
های نظام اسلامی مردم هستند که همه باید به 
صورت یکدل و متحد برای رفع مشکلاتشان تلاش 

نماییم.
وی گفت:  حقوق شهروندی از دیگر اولویت های 
دولت تدبیر و امید است که باید برای تحقق آن و 

افزایش رضایتمندی عمومی تلاش کنیم.

خوشه کسب وکار سوهان قم پس از سه سال هماهنگی در فعالیت و تعامل 
سازنده بخش خصوصی و دولتی در اجرای برنامه های توسعه ای و حمایتی 

سازمان صنایع کوچك وشهرك های صنعتی ایران در قله موفقیت قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی شرکت شهرك های صنعتی قم؛ امیر طیبی نژاد با 
اعلام این خبر، موفقیت خوشه کسب و کار سوهان قم را نمادی از همراهمی و 
هم افزایی دو بخش خصوصی و دولتی در کنار هم، ارزیابی کرد و اظهارداشت: 
خوشبختانه سه عامل مهم عامل توسعه خوشه، برنامه های حمایتی سازمان 
صنایع کوچك و نهادهای پشتیبان استانی از همه مهمتر و موثر تر اتحادیه و 
فعالان صنف سوهان قم توانست برزگ زرینی را در دفتر طلایی  سوهان قم به 
ثبت برساند. وی با تقدیر از مسوولان ارشد استان و بخصوص استاندار که طی 
چند سال اخیر به صورت جدی ضمن پیگیری روند توسعه صنعتی این شیرینی 
سوغات قم و رفع حلقه های مفقوده آن تلاش کرده است گفت: یکی از مهمترین 
اقداماتی که طی سال گذشته برای اولین بار در طول عمر فعالیت سوهان قم 
اتنفاق افتاد تعیین کد اختصاصی برای صادرات این محصول از گمرکات کشور 

بود.
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم اضافه کرد: امروز در هر مقطعی و در 
هر نقطه ای از کشور که سوهان صادر شود می توان آمار دقیق و موثقی بدست 
آورد، این در حالی است که در گذشته سوهان قم به عنوان شیرینی های غیر 

کاکائویی صادر می شد و برآورد درستی از میزان صادرات این محصول مهم و 
ارزشمند نداشتیم.

 طیبی نژاد با تاکید براینکه این موفقیت و اجرای مدل توسعه خوشه کسب 
و کار سوهان یك آغاز خوب برای شیرینی سوغات قم است نه یك هدف خوب 
توضیح داد: امروز با این افتخار دروازه های موفقیت و بازارهای منطقه ای و فرا 
منطقه ای به روی فعالان این صنعت باز شده است و بایستی دست در دست 
هم و با تکیه بر توان داخلی و استعداد جوانان قمی با همین امید و تدبیر وارد 
عرصه های جدید شویم.وی در بخش دیگری از سخنان خود اجرایی کردن 
پروژه افزایش ماندگاری سوهان، کنسرسیوم های صادراتی، دوره های آموزشی 
کاربردی، صادرات، حضور در نمایشگاه ها و بازارهای خارجی را از موفقیت های 
خوشه کسب و کار سوهان قم برشمرد و تاکید کرد: بخش خصوصی با همراهی 
و همسویی خود با برنامه های راهبردی دولت نقش و وظیفه خود را به خوبی ایفا 
کرده اند و امروز آنها ناظر هستند که ببینند ما بعنوان مسولان دولتی به چه میزان 
از ایشان پشتیبانی و حمایت می کنیم تا بسترهای لازم برای توسعه این صنعت 
و صنعتی سازی آنها را فراهم کنیم. گفتنی است خوشه کسب وکار سوهان قم 
در مراسم ملی بزرگداشت روز صنعت که با حضور معاون اولی رئیس جمهور و 
وزیرصنعت، معدن و تجارت برگزار شده بود با اهداء لوح تقدیر و تندیس ویژه 

مراسم، بعنوان خوشه برتر کشور معرفی گردید.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: شفافیت و برنامه ریزی مدون در کارها 
امر مهمی است که همواره در اولویت قرار گرفته و بر اساس آن باید پیش برویم.

دکتر ابوالفضل ایرانی خواه دیروز در نشست صمیمانه رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی قم با مدیران ستادی دانشگاه گفت: در ابتدا از خدمات همه همکاران که 
با همفکری و تلاش در راستای خدمات رسانی به مردم تلاش می کنند، قدردانی 
می کنم و باید بدانیم که هیچ چیز ارزشمندتر از خدمت به مردم نیست.وی بیان 
داشت: در روند اجرای کارها، قطعا مشکلاتی هم پیش می آید که برطرف کردن 
مسائل توسط مدیران باید انجام و اجازه ندهند که روند خدمت رسانی به مردم 

کمرنگ شود.
*اجازه القا یاس و ناامیدی را نمی دهیم 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به تلاش دشمنان برای ایجاد یاس و 
ناامیدی در کشور گفت: یکی از مسائل مهم این است که اجازه ندهیم این تلاش 

های مایوس کننده دشمنان اثرگذار بوده و القا نشود و باید بدانیم که از اول انقلاب 
هم این تلاش های دشمنان هیچ زمان تاثیر خود را نگذاشته و نظام اسلامی با 

افتخار در حال پیشرفت است.
دکتر ایرانی خواه به نیروی انسانی در دستگاه ها اشاره کرد و گفت: نیروی 
انسانی مهمترین سرمایه در دستگاه به شمار می رود و حفظ این نیرو باید همواره 
مورد اهتمام باشد.وی شفافیت در امور کاری، برنامه ریزی مدون، لزوم یکپارچگی 
در کارها، بهره گیری از نظرات کارشناسی، جلوگیری از روزمرگی، اشرافیت 

برکارها و... را از مهمترین مسائل در دستور کار مدیران عنوان کرد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم به جایگاه دانشگاه اشاره کرد و گفت: دانشگاه 
علوم پزشکی قم دستگاهی است که از پیش از تولد تا بعد از مرگ افراد با انسان 
ها سر و کار دارد و با توجه به این جایگاه، نباید لحظه ای در خدمات رسانی به 

مردم تعلل ایجاد شود.

در مراسم ملی  بزرگداشت روز صنعت صورت گرفت 

معرفیخوشهکسبوکارسوهانقمبعنوانخوشهبرترکشور

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

شفافیتوبرنامهریزیمدوندرکارهااولویتاست

مدیرکل دفتر سیاسی استانداری قم: 

احزابفعالیتخودرابهانتخاباتمحدودنکنند
مدیرکل دفتر امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری 
استانداری قم با اشاره به وجود ۴۲ حزب و تشکل سیاسی 
در این استان گفت: احزاب و تشکل های سیاسی فعالیت 
انتخابات محدود  به زمان  های خود را گسترش داده و 

نکنند. 
مرتضی بابایی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگاران، 
اظهار داشت: متاسفانه احزاب تنها در زمان انتخابات فعالیت 
می کنند، ولی ما به آنها توصیه کردیم که به صورت مداوم 

فعال باشند.
وی با اشاره به راه اندازی خانه احزاب قم به عنوان نهمین 
خانه احزاب کشور در اردیبهشت ماه سال جاری در راستای 
اجرای دستورالعمل منشور گفت و گوی سیاسی ابلاغی از 
طرف وزارت کشور در اسفند ماه ۹۶ افزود: خانه احزاب از 
سه طیف سیاسی اصول گرا، اصلاح طلب و اعتدال تشکیل 
شده و دوره فعالیت آن سه سال است و در هر سال یک 

طیف سیاسی مسئولیت آن را بر عهده می گیرد، از این رو 
انحصاری وجود ندارد .

بابایی با اشاره به فعالیت دفتر سیاسی استانداری در زمینه 
انتخابات افزود: ۶ماه قبل از هر انتخاباتی ستاد انتخابات 
استان با هفت کمیته تشکیل می شود و طی آن مسائل 
انتخابات اعم از امنیتی، اطلاع رسانی و پشتیبانی صورت 

می گیرد.
دفتر  این  های  فعالیت  که  این  بیان  با  همچنین  وی 
جمله  از  مختلفی  های  بخش  شامل  سیاسی  حوزه  در 
دانشجویی، کارگری و فرق و مذاهب است، افزود: رصد 
و  دانشجویی  تحرکات  دانشجویان،  مشکلات  و  مسائل 
کمیته ارتباط صنعت و دانشگاه و بازدید از بخش های 
مختلف استان و پیگیری مسائل هر بخش به شکل میدانی 
و با حضور مدیران دستگاه های اجرایی از جمله مسئولیت 

های این حوزه محسوب می شود.

وی در ادامه با اشاره به تدوین شناسنامه جامع دانشگاه 
های قم افزود: بر اساس اطلاعات استخراج شده در سال 
تحصیلی ۹۷-۹۶ بیش از ۷۰هزار دانشجو در ۳۰ مرکز 
دانشگاهی و آموزش عالی استان مشغول به تحصیل بودند. 
بابایی همچنین با بیان این که تقسیمات کشوری شامل 
الحاق، انتزاع و ارتقاء شهر و روستا نیز از جمله دیگر فعالیت 
های دفتر سیاسی استانداری است، گفت: یکی از مسئولیت 
های مهم و حساس ما پیرامون کنترل فعالیت های فرق 
و مذاهب با توجه به فعالیت خزنده و غیر محسوس فرق 

انحرافی است.
وی با تاکید بر ضرورت هوشیاری خانواده ها در این زمینه 
گفت: در حال حاضر دستگاه های فرهنگی در رابطه با 
خنثی سازی فعالیت این فرق کارهای خوبی را انجام می 
دهند، اما به دلیل جزیره ای عمل کردن نتیجه مطلوب 

حاصل نشده است. 

مدیرعامل شرکت آبفار قم  گفت :در حال حاضر فرآیند مقابله با انشعابات غیر مجاز 
با جدیت بسیار بالایی انجام می شود ولیکن این مقدار کافی نبوده و لذا تهیه قرارداد 
پیمانکاری همراه با مدل مالی مرتبط با آن  و  مقابله با انشعابات غیر مجاز لازم و 

ضروری است.
دکتر محمد احمدی جبلی در جلسه ای حضور معاونین و مسئولان شرکت آبفار قم 
اظهارداشت : در حال حاضر آب بدون درآمد یکی از معضلات اساسی شرکت های آبفار 
در سراسر کشور است و بر اساس بررسی های کارشناسان، بخش زیادی از آب بدون 
درآمد مربوط به انشعابات غیر مجاز می باشد. دکتر احمدی جبلی با اشاره به برنامه 
های شرکت آبفار قم در مقابله با انشعابات غیر مجاز گفت: در حال حاضر فرآیند مقابله 
با انشعابات غیر مجاز با جدیت بسیار بالایی انجام می شود ولیکن این مقدار کافی نبوده 
و لذا تهیه قرارداد پیمانکاری همراه با مدل مالی مرتبط با آن  و  مقابله با انشعابات غیر 
مجاز لازم و ضروری است. این مقام مسئول  افزود: به این  منظور کارگروه ویژه ای 
تشکیل شده و در اسرع وقت مدل مالی جدید با رویکرد استفاده از بخش خصوصی در 
برنامه مقابله با انشعابات غیر مجاز آماده اجرا می گردد. وی در ادامه اظهار داشت: این 
مدل هیچگونه وابستگی به اعتبارات داخلی شرکت نداشته  و با تخصیص درصدی از 
محل آب بهای غیر مجاز مصرفی، به پیمانکار، هزینه های پیمانکار جبران می گردد. 
البته پیمانکار نیز باید تجهیزات لازم را در اختیار داشته و از همکاری سایر ارگانهای 

مرتبط با این مسئله نیز بهره کافی را ببرد.
مدیر عامل شرکت آبفار قم با تاکید بر ادامه روند کنونی مقابله با انشعابات غیر مجاز  
اذعان داشت: مدل جدید در واقع تکمیل کننده فرآیند بوده و تا زمان اجرایی شدن این 

مدل روال قبلی با جدیت  پیگیری خواهد شد..
 دکتر احمدی جبلی در پایان گفت: بخش زیادی از آب بدون درآمد مربوط به 
انشعابات غیر مجاز است بطوریکه به نظر می رسد در برخی روستاها با جمع آوری 

انشعابات غیر مجاز، کمبود آب بطور کامل برطرف شود.

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب روستای استان قم خبر داد

تهیهقراردادومدلمالیجدیدبرایشناساییومقابلهباانشعاباتغیرمجاز






